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Още три партии в „БСП за България”
АБВ и формациите на Георги Кадиев и проф. Минчо Христов

подписаха предизборни споразумения със социалистите. Досегашни-
те партньори на БСП остават в коалицията.

Стр. 6

Без руски туристи
по Черноморието

Един от големите меж-
дународни туроператори
- ТЕЗ Тур, спира да пред-
лага българското Черно-
морие в Русия за летен
сезон 2021, съобщава ге-
нералният представител
на оператора за България

Бейзат Туналъ.
Причината за отмяната

на програмите за България
е, че все още има забрана на
руските граждани да идват
у нас с цел туризъм. Освен
това операторът не можел
да напълни чартърните по-

Голям туроператор спря офертите до България
лети само за юли и август -
така сезонът ставал изклю-
чително къс. Полетите меж-
ду България и Русия до края
на май са официално пре-
кратени.

Според представителя
на фирмата руските тури-

сти ще се насочат към
Кипър, Египет и на по-
късен етап към Турция, но
най-вече към Гърция, коя-
то е впрегнала целия си
маркетинг и реклама към
Русия.
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ЕС обвини
Минск във
въздушно
пиратство

есет милиарда лева отписани
задължения само за последните 4
години - това е сторила НАП под
управлението на ГЕРБ, разбираме
от служебния министър Асен Ва-
силев. Пари, които по думите му
са могли да отидат например за
пенсии и здравеопазване. Досега
размерът на несъбраните вземания
всъщност бе строго пазена тайна.
А според оценки на експерти су-
мата е още по-голяма и за по-дълъг
период. Да припомним, че агенци-
ята доби законово право служебно
да отписва задължения в началото
на 2016 г. Дотогава не можеше да
го прави, поради което държеше
на отчет несъбираемите задълже-
ния за целия преход (от началото
на 90-те години насам).

Несъбраните милиарди всъщ-
ност представляват основно разкри-
тия по ревизионни актове. И дори
на пръв поглед това да изглежда като
“добре свършена работа”, милиар-
дите показват единствено, че дълги
години НАП е била регистратор на
данъчните измами, при това доста
лош. И не става дума само за рабо-
тещи фирми, а и за офшорки и кухи
дружества. Отказът досега да се ос-
ветяват списъците на длъжниците
също не е случаен.

Именно това е начинът за за-
богатяване на олигарси и сенчес-
ти групировки. Тук трябва да се
търсят и схемите за отнемане на
бизнеси и за нелоялната конку-
ренция.
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Геният
на Анжел
Вагенщайн
в нова книга
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Валентин ГЕОРГИЕВ

България се поклони пред делото на светите братя Кирил и Методий.
В София затрупаха с цветя паметника им пред Народната библиотека

Закъсня ли

електронната

рецепта?

„Олевяването” на
 крайнодясното
 пространство
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Европейският
път на Скопие
минава преди
всичко през София
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България се преклони
пред светите братя
Държавата на духа никога не е загивала
в България, заяви президентът Румен Радев

Разнородни позиции на руските посолства в Скопие и София
отново увеличиха напрежението и споровете между България и
Северна Македония. Скандалът бе провокиран от цитат на Вла-
димир Путин в туитър: “Днес в Русия е празник - Денят на
славянската писменост, а писмеността дойде при нас именно от
македонската земя”, появил се като публикация на посолството на
Русия в Скопие. Дипломатите обаче не уточняват, че думите на
руския президент са от 2017 г. “Невъзможно е да се оцени зна-
чението на Светите Кирил и Методий за развитието на славянски-
те езици, включително руския и македонския. Трудно е да си
представим много от най-големите богатства на световната лите-
ратура без писмеността, която ползваме, благодарение на солун-
ските братя”, гласи втора публикация на посолството в Скопие.

На коренно различна позиция обаче са колегите им в София.
Посланик Елеонора Митрофанова публикува видео поздравле-
ние за 24 май и обори някогашната теза на Путин. “Скъпи
приятели, извън всякакви съмнения е ролята на България за
формиране и разпространение на славянската писменост, език
и култура, тя е безценна и неоспорима. Прочутият руски учен
Димитрий Лихачов пише: България е дала на източните славяни
висшия слой на езика, полюса на духовността, обогатил е на-
шия език, вдъхнал му е нравствената сила и способност да
възвисява мисли, понятия и представи”, заявява дипломатът.

Президентът Румен Радев, македонският му колега Стево
Пендаровски и делегациите им ще пътуват заедно в един само-
лет за Ватикана. По думите на държавния глава така ще заявят
своята взаимна политическа воля, че ще развиват взаимоотно-
шения в дух на доверие, приятелство и добросъседство. На-
чинът за отваряне на европейския път на Република Северна
Македония минава преди всичко през София, заяви Радев.

Мястото на злополучния фонтан на централ-
ния столичен булевард “Вишота” няма да бъде
покрито с обещаната мозайка, наречена “Зелено-
то сърце на София”. Вместо това тя ще отиде в
Южния парк откъм ул. “Козяк” и ул. “Кишинев”.
Това бе решено наскоро от Художествено-екс-
пертния съвет към Столичната община, а сега се
внася от ГЕРБ за приемане в СОС. Управляващи-
те са преценили, че “Витошка” попада в интензи-
вен транзитен пешеходен поток и произведението
би загубило декоративната си функция. Подовата
мозайка е художествено обработена карта на пла-

Пуснаха под гаранция от 40 000 лв.
„дясната ръка” на Васил Божков

Зеленото сърце на София отива
в Южния парк, вместо на „Витошка”

Георги Попов, който е смя-
тан за един от най-близките хора
на Васил Божков, излиза от аре-
ста срещу парична гаранция от
40 000 лв. Късно в неделя Спе-
циализираният наказателен съд
отхвърли искането на прокура-
турата на Попов да бъде нало-
жена една от двете най-тежки

мерки за неотклонение -
“задържане под стража” или
“домашен арест”.

Според съдебния състав,
макар по делото да има данни,
че Попов е бил част от орга-
низирана престъпна група,
ръководена от намиращия се
в Дубай хазартен бос Васил

Божков, той не е имал основ-
на роля в групата.

Решението на Специализи-
рания наказателен съд не е окон-
чателно. Според защитата на Ге-
орги Попов решението е спра-
ведливо и няма да го обжалват.
Попов беше арестуван в петък,
когато бе конвоиран от Дубай.

Деси ВЕЛЕВА
нината Витоша и е идея на проф. д-р Боян Добрев.
Тя е замислена да е с размери 7,5 на 7,5 метра.
Когато още през 2015 г. бе обявен конкурс за
проект, който да се постави на мястото на хуле-
ния и неработещ фонтан на бул. “Витоша”, от
общината обещаха финансиране от 60 000 лева за
реализацията му. Сега не е ясно колко средства
ще бъдат отделени. В доклада на ГЕРБ не се изяс-
нява и защо е бил одобрен проект, който сега се
оказва, че не е подходящ за мястото.

ДУМА припомня, че остатъците от фонта-
на на “Витоша” и ул. “Парчевич” бяха премах-
нати преди година. Изграждането и събаряне-
то му струваха на общината около 100 000
лева, като само разбиването на бетонната
структура излезе 10 000 лева.

Руските посолства
в Скопие и София
наляха масло за езика

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Цяла България тържестве-
но отбеляза делото на светите
братя Кирил и Методий с
тържества и шествия. На ня-
кои места те бяха ограничени
заради мерките срещу коро-
навируса. За първи път праз-
никът бе честван с новото си
име - Ден на светите братя
Кирил и Методий, на българ-

ската азбука, просвета и кул-
тура и на славянската книжов-
ност. Паметникът на Кирил и
Методий пред Народната биб-
лиотека в София събра пред-
ставители на институциите и
граждани, които поднесоха
венци и цветя. Деца изпълни-
ха стихотворения и песни в
чест на празника, прозвуча и

химнът “Върви, народе възро-
дени”, написан от Стоян Ми-
хайловски.

В тържествения ден пре-
зидентът Румен Радев отбеля-
за, че отдаваме почит на всич-
ки творци, книжовници, хора
на словото, които през веко-
вете създавали българската
държава на духа, от която

днес и за в бъдеще ще про-
дължаваме да черпим сили за
нашето духовно възраждане.
“Нека на 24 май поздравим
нашите духовни учители, кни-
жовници и хора на знанието,
които продължават да укреп-
ват българския дух и да
разпръскват тъмата на подмя-
ната”, призова Радев. Той
припомни, че честваме най-
голямото духовно достиже-
ние на нашия народ - създава-
не на собствена писменост.
Държавата на духа никога не
е загивала в България и от нас
зависи да я предадем на след-
ващите поколения, категори-
чен бе той.

Служебният премиер Сте-
фан Янев посочи, че азбука-
та ни е най-великото обеща-
ние за вечност и безсмъртие
на нашата нация. “Тя ни дава
надежда, че народът и държа-
вата ни, освен славно мина-
ло, ще имат и славно бъдеще,
че българската книжовност и
неповторимото ни културно
наследство ще пребъдат”,
каза той.

Министерството на обра-
зованието и науката благода-
ри на учителите, че не отстъ-
пиха от първа линия. Служеб-
ният министър Николай Ден-
ков поздрави преподаватели-
те за техния всеотдаен труд и
немислима до неотдавна адап-
тивност към новите реалнос-
ти, с които те са спечелилили
възхищението на цялото об-
щество.

Лидерът на БСП Корнелия
Нинова също отправи поздрав
за празника и заяви, че ос-

новните завети на светите
братя Кирил и Методий, кои-
то трябва да запомним, са да
четем и знаем, да пазим па-
метта, да съхраняваме ценно-
стите си изконни и български
и да ги предаваме на поколе-
нията. Тя изрази убеждението
си, че на този ден всяко
българско сърце тупти гордо,
че сме дали на вси славяни
букви, книги, четмо и писмо.

Наред с обичайните търже-
ства в много части на страна-
та отбелязаха празника с по-
нетрадиционни инициативи. В
Русе бе монтирана пейка с
текста на всеучилищния химн
пред сградата на някогашната
мъжка гимназия “Княз Борис
Първи”, където Стоян Михай-
ловски създава стиховете на
химна.

По повод 24 май организа-
торите на първата в страната
фейсбук игра “Възрожденско
приключение” от Пещера за-
почнаха нова будителска кам-
пания, която е изцяло добро-
волческа. Произведения на
български писатели и поети,
преведени на три езика и от-
печатани на флаери, ще бъдат
разпространени в Германия,
Белгия и САЩ.

Книги ще летят с дрон по
домовете по идея на Универ-
ситета по библиотекознание и
информационни технологии.
От вуза обещават, че този
полет ще бъде последван и от
много други. За целта се под-
готвя европейски проект, кой-
то да осигури необходимите
средства.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Òîâà, ÷å íÿìàìå ãåðîè,
íå å äðàìà, à òîâà, ÷å
ïðèïèñâàìå ãåðîè÷íè
êà÷åñòâà íà õîðà, êîèòî íå
ñà òàêèâà. Èìàìå ãëàä çà
ãåðîè. Ñåãà èíæåêòèðàìå
ãåðîè÷íè ìèñëè è êà÷åñòâà
íà õîðà, êîèòî íå ãî
çàñëóæàâàò

Проф. Димитър Луджев

“БСП за България” ще се яви
на изборите за 46 Народно
събрание заедно с АБВ, граж-
данската платформа “Нормална
държава” на Георги Кадиев и
“Движение на непартийните
кандидати”, представлявано от
проф. Минчо Христов. Трите
формации поемат ангажимент
да подкрепят програмата на ле-

Националната аген-
ция за приходите (НАП)
ще провери дали обяве-
ните от фирмите касови
наличности се съхраня-
ват в брой в сейфовете
им. Ако липсват, ще се
търсят обяснения къде са
парите, обяви пред БНР
служебният министър на
финансите Асен Василев.
“Говорим за милиарди.
Колегите започват да
проверяват дали тези
пари са там. Ако това,
което виждаме с куфари,
кюлчета и купуване на

„БСП за България” добави нови
формации към коалицията

Хаосът с машинното гласуване
продължава месец преди частичния
вот на 27 юни и по-малко от два
месеца преди парламентарните избо-
ри на 11 юли. Централната избира-
телна комисия (ЦИК) изгуби 10 дни
за разбулване на мистерията с от-
критите устройства в дирекции на
МВР, но неяснотите и там остават.
Машините са предадени на фирма
“Сиела Норма”, която още е собст-
веник на доставените за вота на 4
април 9600 устройства, докато
държавата не й заплати дължимите
43 млн. лв. Бившият говорител на
ЦИК Александър Андреев твърди,

нолова след подписването на
споразумението. Според нея
никога не е ставало дума движе-
нието на Дончева да не е с тях.
Манолова отрече да е имала
покана за включването на плат-
формата й “Изправи се.бг!” в ко-
алиция с БСП.

Нинова коментира в социал-
ните мрежи, че формирането на
голяма коалиция не е лесно и
изисква дипломатичност, диало-
гичност и взаимно уважение. Тя

посочи причините за несъстоя-
лото се обединение с “Движе-
ние 21. Дончева е поискала име-
то на коалицията да е “БСП за
България - Д21”. Според Нино-
ва това би блокирало участието
във вота, защото подписката за
регистрация вече е събрана и
няма време за нова, а и било
некоректно към другите партии
само “Движение 21” да фигури-
ра в името. Дончева настояла да
бъде съпредседател на коалици-

ята, което предизвикало несъ-
гласието на останалите партнь-
ори. Третата причина е искане-
то “Движение 21” да получи две
водачески места и три на грани-
цата на избираемите плюс га-
рантирана субсидия.

Не съм си помислял, че след
като съм бил президент, ще оти-
да в Народното събрание, напи-
са Георги Първанов в социална-
та мрежа. Според него подобни
коментари не са здравословни

за новата коалиция. Той катего-
рично опроверга слуховете, че
ще се кандидатира за президент.

Междувременно беше обяве-
на и коалиция “Ляв съюз за
чиста и свята република”. В
основата й е партията “Лява
алтернатива” с лидер Иван Ата-
насов, в която влиза експреми-
ерът и бивш лидер на БСП Жан
Виденов. В обединението са още
“Социалистическата партия на
“България”, “Българска прогре-
сивна партия” на отцепилия се
от БСП Красимир Янков,
“Възраждане на Отечеството”
на Николай Малинов и “Партия
на българските комунисти”.

Споразуменията за следване на общи политики вече са подписани

Татяна Дончева отпадна от обединението, защото поискала ново име,
съпредседателско място и субсидия, обясни Корнелия Нинова

вицата и ще обединят усилията
си за общ ляв фронт, за възста-
новяване на държавността, за
правова и социална България, за
изкореняване на корупцията и
за промяна на модела на управ-
ление. Името на коалицията е
“БСП за България” и в нея ос-
тават досегашните й членове,
увериха от “Позитано” 20.

Председателят на БСП Кор-
нелия Нинова съобщи по-рано,
че се водят разговори за присъе-

диняване към обединението и на
“Движение 21”. Часове след това
стана ясно, че партията на Татя-
на Дончева остава в коалицията
“Изправи се! Мутри вън!” и ще
се яви заедно с тях на изборите.
Продължаваме да сме един пече-
ливш отбор, за да финализираме
ревизията и законите си за защи-
та на хората, похвали се Мая Ма-

НАП проверява дали фирмени пари отиват за корупция и купен вот
гласове, е вярно, това са
парите, които вероятно
ще се използват за коруп-
ционен тъмен и черен
бизнес. Ако ги няма в ка-
сата, първият въпрос е
къде са”, обясни той.

Финансовият ми-
нистър смята за проблем,
че над 20 млн. лв. държа-
вен ресурс са отишли за
кредитирането на фирми
- длъжници на НАП.
Преди дни той с възму-
щение обяви, че от 2017
до 2020 г. 10 млрд. лева
задължения, които вмес-

то да отидат за пенсии и
здравеопазване, са били
отписани и НАП не е
успяла да ги събере.
Беше пуснат и списък с
длъжниците. “Най-голе-
мият длъжник е със 160
млн. лева. Има доста,
които дължат по над 50
млн. лева. Част от тези
дългове може да са труд-
но събираеми, но част от
тези дългове са на рабо-
тещи предприятия и
трябва да бъдат събра-
ни”, каза Василев. По
думите му само първите

100 фирми в списъка
дължат над 2 млрд. лева.
Проверка на НАП е ус-
тановила, че има силна
концентрация на фирми-
те, получили публични
средства. През 2020 г.
държавата е дала на биз-
неса 15,8 млрд. лева, от
които 3,7 млрд. лева са
платени на седем фирми.
Тази година за четири
месеца три фирми са по-
лучили 1,3 млрд. лева,
съобщи министърът.

Василев не очаква не-
обходимост да се тегли

нов държавен заем през
юни и юли, но държи ад-
министрацията в готов-
ност за такава мярка, за-

Хаосът с машините за гласуване продължава
че в МВР са се съхранявали “консу-
мативи”, транспортирани с куриер-
ска фирма, но такива се оказаха само
10, пише “Сега”. До последно от
МВР идваше различна информация
за броя на техниката в полицията -
първо 78, после 89, не става ясно
дали в това число влизат само маши-
ни или куфари с части, коментира
председателят на ЦИК Камелия Ней-
кова. “Изпадаме в ситуация, в която
не знаем колко машини има в склада,
колко са използвани за гласуване,
колко се намират в МВР и къде ли не
още ще се появят машини”, казва за-
местничката й Росица Матева. Слу-

жебният вътрешен министър Бойко
Рашков подхвърли преди дни, че
може да има опит за изборна мани-
пулация. Накрая от МВР уточниха,
че 10 от машините са били иззети на
4 април от секциите, защото са били
повредени и са им подменени компо-
ненти, а 82 са прибрани в полицията
на 3 април, но не става ясно защо.

Вероятно ЦИК ще поръча на
“Сиела Норма” доставката и на
допълнителните 1000 машини, на-
мекна Нейкова. Според нея има
наличие на изключителни обстоятел-
ства за договаряне без предварител-
но обявление.

На 24.05.2021 г.

ДР. АННА СЛАВЧЕВА
БЕЛАЛОВА

НАВЪРШИ 80 ГОДИНИ
ДОСТОЕН ЖИВОТ

Ние, другарите й от район Оборище, й по-
желаваме крепко здраве, добро настроение, до-
статъчно късмет и привичната й всеотдайност.

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

От социалистите от 24 ОПО в Оборище!

щото процесът отнемал
поне два месеца и може-
ло да се наложи през
есента.
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Един от големите международни
туроператори - ТЕЗ Тур (TEZ Tour),
спира да предлага българското Черно-
морие в Русия за летния сезон 2021,
съобщи пред TravelNews Бейзат Ту-
налъ, генерален представител на опе-
ратора за България. Фирмата работи с
туристи от бившите социалистически
страни, като за 2019 г. е довела над 42
000 човека на почивка у нас. Сега обаче
всичките й чартърни полети от Русия
до Варна и Бургас ще бъдат пренасо-
чени за сезон 2022 г. Всяка направена
заявка от клиент ще бъде преглеждана
индивидуално, а хотелите, които
потвърждават резервацията, ще я
прехвърлят за следващия сезон. За не-
потвърдените заявки ще бъде предла-
гана алтернативна друга дестинация,
съобщи Туналъ.

“Причината за отмяната на програ-
мите за България е, че все още има
забрана на руските граждани да идват

Голям оператор спря офертите
до България за руски туристи
Всичките му чартърни полети до Варна
и Бургас ще бъдат пренасочени
за летния сезон догодина

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

у нас с цел туризъм. От друга страна,
не можем да реагираме и да напълним
полетите евентуално само за юли и
август. Така сезонът става изключител-
но къс”, обясни Туналъ. Според него
руските туристи ще се насочат към
Гърция, Кипър, Египет и на по-късен
етап към Турция, тъй като в момента
имат забрана да ходят и там. Тези дес-
тинации ще наблегнат да вземат всеки
руски турист, особено Гърция, която е
насочила целия си маркетинг и реклама
към Русия.

Според представителя на ТЕЗ Тур
засега може да се очаква от началото
на юли да се реализира програмата за
беларуски туристи към нашето Черно-
морие, а още от края на май започват
чартърните полети от Естония. Се-
зонът обаче ще бъде “last minute”,
защото за туроператора е трудно да
планира полети, които до последно
няма да се знае дали ще бъдат осъще-

ствени. “Държавата се забави с пуска-
нето на програмата за подпомагането
на чартърите с 35 евро на запълнена
седалка за летния сезон. Тя е необхо-
дима в момента, за да стимулира поле-
тите до България през юли, август и
септември и да даде конкурентоспо-
собност спрямо останалите пазари”,
твърди Туналъ.

В момента до българското Черно-
морие няма полети от Русия. Руската
авиокомпания S7, например, отложи
преди два дни програмата си до Бълга-
рия за 26 юни. Русия обаче все още не
позволява на гражданите си да идват в
България, макар страната ни да не
влезе в списъка на неприятелските
държави.

“Положението не е никак розово. Програмата за развитие на
селските райони заедно с тази за “Околна среда” са на последни
места по усвояване на европарите. Има затлачени приеми с 3
години”. Такава оценка направи миналата седмица служебният
министър на земеделието Христо Бозуков. Проверява се изкъсо
работа на фонд “Земеделие”, Българската агенция за безопас-
ност на храните, има съмнения за раздути обществени поръчки
в “Напоителни системи”.

Аграрният министър посочи, че тревогите му идват, защото по
Програмата за развитие на селските райони (ПРСР) са изплатени
едва 56% от бюджета й, който възлиза на 2 382 976 965 евро.
Министърът изрази опасения, че средствата ще се усвоят до 2023
г., когато изтича последният срок за това. На база на тези данни
Бозуков посочи, че оценката му за дейността на шефа на Държа-
вен фонд “Земеделие” Васил Грудев се формира на база на кон-
статираното до момента, и добави “а то не е никак розово”.

“Забелязват се много забавяния на кандидатите с проекти по
различни програми, в някои от случаите с над 1 година”, уточни
той. Бозуков даде конкретен пример с перото по програмата
“Инвестиции в технологии за лесовъдство и в преработката,
мобилизирането и търговията на горски продукти”, чийто прием
е планиран за 2018 г., но е бил забавен с 3 г. и е пуснат едва
преди седмица. Бозуков обаче направи уговорката, че не твърди,
че единствената вина за забавянето е на Васил Грудев, затова
детайлно ще се запознае с дейността му и към този момент няма
взето решение за смяна във ведомството.

Започва анализ на обявени обществени поръчки от държав-
ната фирма “Напоителни системи”, обяви Бозуков. “Има обще-
ствени по-ръчки на държавната фирма, от които човек може да
се стресне”, каза министърът. Той даде пример, че при цена 80
лева за кубик бетон, фирмата се готви да плаща за бетон от
Бургас 300 лева. Шефът на “Напоителни системи” Снежина Ди-
нева бе преназначена буквално в “12 без 5” за нови 5 години
начело на фирмата от правителството на Борисов.

Спорните поръчки в държавната фирма станаха повод Бозу-
ков да отбележи, че екипът му не одобрява заложените 800 млн.
лв. за изграждане на нови канали за напояване и за ремонта на
три напоителни язовира в Плана за възстановяване на ЕС. “Може
да има възражение от ЕС, че за съоръженията за напояване ще
има двойно финансиране - по Плана за възстановяване и по
бъдещата Програма за селата. Спорно е и доколко тези мерки,
които се предвиждат, кореспондират със “зелените практики” на
ЕС”, обясни той.

АГРОМИНИСТЪРЪТ:

Разплатени са едва 56%
от европарите, раздули
обществени пъръчки

Държавната Българска бан-
ка за развитие да отпуска мак-
симум 5 млн. лева кредит на
една компания. Такава промя-
на в устава й е задействал слу-
жебният министър на иконо-
миката Кирил Петков, но одо-
брението на промяната зависи
от БНБ, каза той пред Дарик
радио. Сумата, по думите му,
е достатъчно ниска, за да загу-
бят интерес онези едри компа-
нии, които се взели огромни
заеми. Преди няколко дни Пет-
ков обяви, че близо 1 милиард
лв. кредити са дадени на 8 ком-
пании, свързани с Георги Гер-
гов, Делян Пеевски, Кирил До-
мусчиев, Румен Гайтански-
Вълка и Георги Самуилов.

Намерението на служебния
министър да смени Надзорния

Готви се таван на кредитите от ББР
съвет на ББР също зависи от
одобрението на БНБ. Петков
съобщи, че двама от тримата
членове на надзора блокират
информацията за отпуснатите
големи кредити, което не дава
възможност да се види как е
защитен общественият инте-
рес. Самият той все още няма
достъп до кредитните докумен-
ти за 946 млн. лв. заеми, от-
пуснати на 8 фирми. “Банката
е с двустепенен контрол и по-
неже министърът не е част от
Надзорния съвет, на този етап
не може да види договорите за
кредитите, въпреки че държа-
вата е собственик”, поясни
той. Петков допълни, че ще се
предприемат законови стъпки
да се преодолее тази ситуация.

Следващата стъпка е да се

Пропуснати ползи за 30 млрд. евро от заба-
вянето на строежа на АЕЦ “Белене”, която
трябваше да е готова през 2013-2014 г. по
първоначални планове след рестарта на проек-
та, изчисли председателят на Българския ато-
мен форум (БулАтом) Богомил Манчев пред
журналисти. По думите му 1,2 млрд. евро биха
били годишните приходи на ядрената центра-
ла, ако работи. При мултиплициращ ефект на
всяко евро в икономиката се стига до тази
колосална сума, обясни той. Манчев за поре-
ден път разкритикува забавянето на процеду-
рата за избор на стратегически инвеститор за
довършване на проекта. Тя е на трупчета от
миналия април с мотива, че пандемията от ко-
ронавирус не дава възможност да се следва
предвиденият график.

Тримата потвърдили желанието си канди-
дати, които бяха пред подаване на обвързващи
оферти след запознаване с пълната информа-

Загубите от забавянето
на АЕЦ „Белене” - 30 млрд. евро

ция за проекта, са руската “Росатом”, Китай-
ската държавна ядрена корпорация и Корей-
ската хидро и атомна корпорация. По негова
информация до месец в София ще пристигнат
представители на един от инвеститорите, за да
се интересуват какви са намеренията на пра-
вителството за процедурата. Според Манчев,
ако тя просто бъде прекратена, кандидатите
ще съдят България заради направените от тях
разходи по участието си в нея. Единственият
начин да се избегне това е решение държавата
да е инвеститор в проекта, защото такава
възможност е записана в документацията на
конкурса за стратегически инвеститор, каза
ядреният експерт. Той смята, че НЕК, която в
момента е инвеститор в ядрения проект, може
да вземе държавно гарантиран евтин заем и
сама да довърши АЕЦ “Белене”, което по по-
следни оценки на Българската академия на
науките ще струва 10 млрд. евро.

говори с членовете на надзора,
за да се разберат мотивите за
концентрацията на този финан-
сов ресурс само в тези 8 фир-
ми. Извършеният одитен до-
клад казва, че има непрозрач-
ност в управлението на банка-
та и че има концентрация на
кредити в малък на брой фир-
ми, каза Петков. По повод ду-
мите на Йордан Цонев от
ДПС, че неговият съпартиец
Делян Пеевски няма нищо
общо с фаворизираните от ББР
фирми, Петков припомни как
самият Цонев е признавал, че
Пеевски е имал, макар и мино-
ритарно, участие в “Булгарта-
бак”, а пък тютюневият хол-
динг е бил собственик на “Тех-
номаркет” - две от осемте фи-
нансирани дружества.
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БЕЗСЛЕДНО ИЗ-

ЧЕЗНАЛИТЕ ДЕЦА. Отбе-
лязва се от 2003 г. предим-
но в страните от ЕС по
инициатива на Европейска-
та федерация на безследно
изчезналите деца и децата жертви на сексуално
насилие. От 2007 г. ЕК резервира номер 116000
като общ номер за гореща телефонна линия за
съобщаване за изчезнали деца на цялата терито-
рия на EС и призова държавите членки да извършат
необходимата подготовка и да го приведат в дей-
ствие.

1907 - ВЪВ ФИНЛАНДИЯ ЗА ПЪРВИ ПЪТ В
СВЕТА ЖЕНИ УЧАСТВАТ В ЗАСЕДАНИЕ НА ПАР-
ЛАМЕНТА. Година по-рано е
прието всеобщо избирателно
право, с което за пръв път в
света представителките на
нежния пол получават избира-
телни права. Избран е фин-
ландски парламент (на снимката - сградата на
парламента), в който влизат 19 жени.

1918 - РАЖДА СЕ ГРИША ОСТРОВСКИ,
БЪЛГАРСКИ РЕЖИСЬОР И ПЕДАГОГ (УМИРА
2007 Г.). Бил е художествен ръко-
водител на театъра във Варна
(1975-1979) и на Нов драмати-
чен театър “Сълза и смях” в
София, преподавател по актьор-
ско майсторство и режисура във
ВИТИЗ, заместник-ректор на
ВИТИЗ (1981-1988), професор. Режисьор на много
театрални постановки, носител на наградата за
цялостно творчество на Съюза на артистите в
България, на орден “Св. св. Кирил и Методий”
огърлие.

1963 - В АДИС АБЕБА (ЕТИОПИЯ) Е СЪЗДАДЕ-
НА ОРГАНИЗАЦИЯТА ЗА АФРИКАНСКО ЕДИН-
СТВО. Една от най-големите
регионални международни
организации, обхващаща поч-
ти всички държави в Африка
(с изключение на Мароко). От
юли 2002 г. ОАЕ е преобразу-
вана в Африкански съюз. Целите на организацията
са да насърчава единството и солидарността
между държавите в Африка и да изкорени всякак-
ви форми на колониализъм.

1963 - ОТКРИТ Е ЯЗОВИР “ТОПОЛНИЦА”.
Построен е на най-дългата
река, носеща същото име в
Средна гора. Изграден е в
периода 1948-1962 г. на 600
м под с. Мухово. Язовирна-
та стена е висока 76,10 м, а водоемът е с обем
137,1 млн. куб.м. Площта на язовирното езеро е 5,7
кв.км. Използва се за напояване в Пазарджишко-
Пловдивското поле и за производството на елект-
рическа енергия (ВЕЦ “Тополница”).

1977 - ПРЕМИЕРА НА ПЪРВИЯ ФИЛМ ОТ
ПОРЕДИЦАТА “МЕЖДУЗВЕЗДНИ ВОЙНИ”. Лен-
тата “Нова надежда” на
американския режисьор
Джордж Лукас, както и
следващите пет епизода,
оказват огромно влияние
върху съвременната поп култура. “Междузвездни
войни” са третата най-печеливша филмова поре-
дица на всички времена след “Джеймс Бонд” и
“Хари Потър” със спечелените до момента 4,3
милиарда щатски долара.

2001 - УМИРА АЛБЕРТО ДИАС ГУТИЕРЕС,
КУБИНСКИ ФОТОГРАФ (Р. 1928 Г.). Известен
като Алберто Корда. Автор на
знаменитата фотография на
Че Гевара, която прави на 5
март 1960 г. по време на по-
гребение. Никога не получава
авторски права над фотографията или някакво
парично възнаграждение. След революцията в Куба
става личен фотограф на Фидел Кастро.

Фарс и ерозия
струментариум, за да
сглобяват нужните им
сценарии. Само да при-
помним намеците за
държавна измяна, които
се правеха спрямо пре-
зидента Румен Радев от
началото на миналата го-
дина, комбинирани с на-
гли и лъжливи внушения,
че зад неговата кандида-
тура преди пет години
стои външна сила, и да
преминем към също тол-
кова лъжливите внуше-
ния, че неговият съвет-
ник Илия Милушев е
шпионин. Последният бе
и незаконно арестуван,
както постанови съдът.

Новата атака срещу
служебното правителст-
во и президента Радев по
тази линия започна в
петък с анонимна статия
във в. “24 часа”, в която
се твърди, че директори-

те на ДАНС и разузна-
ването излезли в непла-
тен отпуск, за да избег-
нат натиск от страна на
вътрешния министър
Бойко Рашков, който ис-
кал цялата информация
за разбитите руски шпи-
онски мрежи. На другия
ден новата “звезда” на
ГЕРБ Даниел Митов на
пресконференция, зара-
ди която три национал-
ни телевизии си прекъ-
сват програмите, обявя-
ва с апломб: “Шефовете
на служби са атакувани,
защото разкриха руска-
та шпионска мрежа -
това не може да им про-
сти Румен Радев, това не
може да им прости Бой-
ко Рашков”. “Муш! Въх,
уби мъ!”

Всичко е пределно
ясно и пределно фарсово.
Посланието не е към

Като предположихме
преди време в ДУМА,
темата за руските шпио-
ни като част от новата
Студена война влезе
трайно във вътрешнопо-
литически оборот с цел
окепазяване на полити-
ческия противник. Ини-
циатори са ГЕРБ, които
доскоро имаха целия
държавен и медиен ин-

Георги ГЕОРГИЕВ

българите, те им се сме-
ят, а към чужденците -
“Не ни пипайте, ние бо-
рим руските шпиони.
Дори да сме кучи синове,
ние сме вашите кучи си-
нове, бъдете така добри
да си влезете в ролята на
добри стопани.” Друг
въпрос е доколко тази по-
зиция хваща вяра. Най-
вероятно не хваща.

На Митов вече му е
все тая. След като приста-
на на ГЕРБ, той бе подло-
жен на такъв остракизъм,
че политическата му ка-
риера изглежда като ма-
зохистично упражнение.
Българските служби оба-
че представят България и
ако те са ерозирали в
интерес на дадена персо-
на и нейната партия, то
това е ерозия на цялата
държава. Това не е смеш-
но. Опасно е.

Послевкусие
пуснаха министъра на
образованието и науката
да поздрави човешки учи-
телите и учениците, пре-
подавателите и студенти-
те, творците и мъченици-
те на науката. И после...
навръх 24 май, деня на
най-голямото духовно
постижение на българи-
те, дело на 1100 години,
седнаха да разглаголст-
ват за Харвард с младеж,
който щял да учи там, а
като се върне - нищо чуд-
но да станел и министър!
Кога започнахме да хва-
лим като нещо априори
велико обучението на
младите българи в чужби-
на? Еди кой си бил учил
еди къде си на Запад, бо-
гата биография, голямо
предимство, става за
всичко! Тия, тукашните
студенти, кучета ги яли,
не са интересни. А може-

ше да надникнат в Софий-
ския университет, той
има с какво да се похва-
ли. Можеше да надникнат
и в БАН на тоя ден - за
нашия народ “науката е
слънце” отколе! Защо се
опитват да подменят с
чужд калъп културния
код на нацията ни?!

Сетне пък видяхме
едни артисти, които ни
пуснаха гордо открове-
нието колко калпави уче-
ници са били някога в
училище. И хи-хи-хи.
Атрактивно, нали? Щото
каква атракция е да ви-
дим някой днешен ловеш-
ки учител или ученик от
онова училище, в което
Панайот Пипков точно
преди 120 години напис-
ва за 15 минути музика-
та върху бляскавите сти-
хове на Стоян Михай-
ловски - “Върви, народе

Толкова искрена ра-
дост и толкова ентуси-
азъм за честване на
Българския празник вче-
ра не бях виждала у хо-
рата в последните годи-
ни. Светли усмивки,
светли помисли, светли
спомени в светъл ден.
Толкова повече ме жегна
обаче програмата на БНТ
сутринта. Слава Богу,

Велиана ХРИСТОВА
възродени!” Добре че
Софийският инспекторат
по образование направи
вчера празник пред На-
родния театър, понеже
Столичната община не
стана мукаeт да го отбе-
лежи. И дори прези-
дентът Радев се обърна
към народа през медии-
те, не както е традицията
- в слово пред паметника
на Светите братя. От
какви велики съображе-
ния смачкаха тържестве-
ната церемония, те си
знаят. Но много градове
направиха шествия,
връчваха публично на-
гради на изявени учите-
ли, артисти, творци. Об-
разование имат всички
народи, българският има
просвета. От IX век на-
сам. Хайде да върнем
тази думичка в нашия
словник!

Пробита държава
ват проверки на всички
фирми с големи касови
наличности, за да се види
дали тези пари са там.
“Ако това, което вижда-
ме с куфари, кюлчета и
купуване на гласове, е
вярно, това са парите,
които вероятно ще се из-
ползват за корупционен
тъмен и черен бизнес. Ако
тези пари ги няма в каса-
та, първият въпрос към
тези фирми е къде са”,
каза Василев. И нека
уточним - не е престъпле-
ние, че има много пари в
касата по счетоводни
данни. Проблемът е, ако
тези пари не са налични

в касата и няма разходно
оправдателни документи
за тях.

От всичко изнесено в
последните дни излиза, че
живеем в пробита и бан-
дитска държава. Кой кре-
дитен инспектор с ум би
отпуснал огромен кредит
на фирма (вероятно нео-
безпечен) със задължения
в размер на милиони към
НАП? Същевременно за
дребни вземания, които
покрай пандемията обик-
новени хора не могат да
погасят, някои губят дори
домовете си. Да не гово-
рим за хроничната бед-
ност и невъзможност на
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Вината на данъчните
идва и от факта, че имен-
но НАП и финансовото
министерство са основ-
ните вносители на проме-
ни в законодателството
през годините. Излиза, че
умишлено са правени
така, че държавата да не е
в състояние да си прибе-
ре вземанията.

В същото време във
фирмите има огромни
суми кеш, с които веро-
ятно се подхранва коруп-
цията и се купуват гла-
сове, заяви финансовият
министър. Затова започ-

хиляди да си плащат би-
товите сметки, но за тях
няма отписване на дълго-
ве. С две думи - “за ко-
кошка няма прошка”.

Такава бе политиката
при управлението на Бо-
рисов - концентрация на
власт, пари и назначения
- системен подход и
обвързаности, които ро-
диха мафиотската държа-
ва, а калинките и полити-
ческите бръмбари на
ГЕРБ са навсякъде. Дали
си даваме сметка какъв
огромен тумор се е захва-
нал да изрязва служебни-
ят кабинет, но отнякъде
все трябва да се започне.
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Не бях ходила в село
Върба, Радомирско. Оказа се
много живо място, с прекрас-
ни и сърцати хора. Преди 24
май бай Слави - Слави Славов,

Колко пъти ви се е искало като в
цивилизования свят, когато лекарят ви
изпише лекарствата, да не разнасяте из
джобовете и портмонето си рецептите?
А колко пъти сте виждали хората да
носят рецептурни книжки с прокъсани в
ъгъла страници и избледнели от времето
наименования на лекарствата? Два дни
ми отне изготвянето на нова рецептурна
книжка на майка ми, когато се наложи да
смени личния си лекар. Купих книжка от
специализирана книжарница за медицин-
ски документи, чаках на дълга опашка от
пациенти пред вратата на новия й личен
лекар, за да попълни книжката и нанесе
кодовете на диагнозите. После на трам-
вая до РЗОК и след близо 3 часа чакане
книжката бе заверена. Край на този ра-
ботен ден. На другия ден се върнах при
джипито, изчаках да прегледа пациенти-
те преди мен и влязох, за да изпише ре-
цептата. Накрая отидох в аптеката, за да
получа лекарствата. Всичко това се слу-
чи в столицата и да, беше преди години.
И тогава, и сега се питам колко време и
пари отнема подобно “занимание” на хо-
рата от отдалечени села например?

Скоро това ще бъде в миналото.
Обещанията са, че пациентите ще
бъдат улеснени, а времето и разходи-
те им - значително спестени. Ето как-
во се предвижда в електронния вари-
ант на рецептурните книжки:

- От своя компютър личният лекар
генерира еднократно в информационна-
та система на НЗОК рецептурната книж-
ка, която е с уникален номер;

- Общопрактикуващият лекар с ква-
лифициран електронен подпис (КЕП)

На празник в село Върба
Местни родолюбци събра историкът и дипломат Слави Славов

СНИМКИ АВТОРКАТА

влиза в меню “Регистър рецептурни
книжки (РК)”;

- При необходимост, според състо-
янието на пациента, лекарят добавя
нови диагнози или прекратява досегаш-
на. Системата дава възможност за по-
ставяне на крайна дата на диагноза в
рецептурната книжка;

- Системата съхранява данни за на-
правените от личния лекар корекции в
рецептурната книжка;

- Аптеките, които имат договор с
НЗОК и лекарите (общопрактикуващи и
специалисти), които издават рецепти,
чрез WEB услуга могат да проверят
данните в регистър “Рецептурна книж-
ка” за издадените и изпълнените елек-
тронни или хартиени рецепти;

- След съответната проверка в ин-
формационната система, аптеките от-
пускат назначените лекарства.

Изглежда перфектно, но дали ще
бъде така? Аптеките в голямата си част
са подготвени, а неотдавна бе въведе-

на и системата за верификация.
Възможно е да е необходимо някои да
направят известни вложения за купу-
ване на още компютри.

В средата на май от НЗОК съобщиха,
че от 1 юни няма да плащат за лекарства,
предписани на хартиен носител. Но всич-
ки джипита ли разполагат със софтуер за
издаване на електронни рецепти? Ако
нямат, трябва ли здравноосигурените да
плащат за лекарствата, чиято стойност
иначе се поема от касата? Как ще изда-
ват електронни бели рецепти лекари,
които обслужват по няколко села в от-
далечени и трудно достъпни райони?
Добре обмислено решение ли е бялата
електронна рецепта за спешни случаи?
А достъпът до електронна среда на ле-
карите, които не работят по договор с
НЗОК? Всички аптеки ли - и тези в най-
малките и отдалечени места, имат готов-
ност за работа в електронна среда?

За пояснение - рецептите са някол-
ко вида. Бялата е обикновена и се из-
дава от лекаря за еднократно или мно-
гократно изпълнение, но все пак е с
ограничен срок. Рецептите по здравна
каса са по-специфични. Има и жълта,
и зелена рецепта, на които лекарите
изписват лекарствени продукти,
съдържащи наркотични вещества.

Електронната рецепта дава възмож-
ност за предписване и отпускане на
всички разрешени за употреба лекарст-
ва в страната - и по лекарско предписа-
ние, и т.нар. за свободна продажба. В
обсега на електронната рецепта не вли-
зат хранителните добавки. На хартие-
на рецепта ще продължават да се изпи-

сват медицинските изделия, тъй като за
тях няма регистър, както и диетичните
храни за специални медицински цели,
които НЗОК плаща в условията на
извънболничната помощ.

Едно от първите неща, които напра-
ви служебният министър на здравеопаз-
ването д-р Стойчо Кацаров, бе да пред-
ложи промени в Наредбата за условията
и реда за предписване и отпускане на
лекарствени продукти. Според тях хар-
тиените бели рецепти остават алтерна-
тива на електронните. Причина за про-
мяната е, че ако предписването и
изпълнението на рецептите става само в
електронна среда, лекарите ще бъдат
много затруднени при домашно посеще-
ние, не е гарантиран достъпът до лече-
ние на пациентите от малки населени
места и в отдалечени и труднодостъпни
райони. Промените в наредбата ще се
обсъждат до 28 май. Предложенията на
служебния здравен министър очаквано
ядосаха предшественика му проф. Кос-
тадин Ангелов, който смята, че удължа-
ването на срока за ползване на бели
рецепти и на хартиен носител е
“загърбване на електронното здравео-
пазване. Хвърляме го в кошчето, без да
положим усилия за неговото надгражда-
не”, написа във Фейсбук проф. Ангелов.

Определено никой не хвърля в кош-
чето електронното здравеопазване. Но
пред него стоят немалко въпроси. На-
вярно те са намерили отговори и доб-
ро решение в много европейски държа-
ви, но у нас се правят първите стъпки,
поради което очевидно е необходимо
те да са по-премерени.

Закъсня или избърза електронната рецепта?

Аида ПАНИКЯН

събра на празник в Народното
читалище “Христо Ботев
1928” родолюбци от близо и
далеч да представи новата си
книга за село Върба “Родова
памет и родове, бит, нрави и
обичаи (1878-1944)”. Той са-
мият е роден в село Камбуро-
во, Омуртагско, но от 45 годи-
ни живее във Върба и макар да
е прескочил 90, е по-млад от
младите. Заразява с духа си и
с желанието си да бъде поле-
зен, както казаха оратори в
залата. Уважение и обич - с
това го даряват всички.

Слави Славов е историк и
дипломат, работил е в посолст-
вото ни в Анкара и в консулст-
вото в Истанбул. Има десетки

статии за външната ни полити-
ка. За активна обществена дей-
ност е награден с орден “Ки-
рил и Методий” - I степен, с
два ордена за “свободата”, с
медал “За боева заслуга” и мно-
го други. Но от години е най-
известен с това, което пише -
издал е книги, биографични
очерци, страници от историче-
ското минало на село Върба и
на Радомирския край. А и в
момента твори - пише книга
“Балканите в древността”. За-
щото “разказаното се забравя,
написаното остава”. Слави Сла-
вов е страстен читател на
ДУМА, разболявал се, ако ве-
стникът един ден не пристигне.

Сърцатата стопанка на чи-

талищната библиотека Йор-
данка Михайлова и бившата се-
кретарка Елена Сотирова да-
доха тон на празника, а състав
от детската певческа школа
“Ясно слънце” го украси с
пъстротата на местните носии
и народни песни. На тържест-
вото, освен местни хора, бяха
много гости от София, дейци
от читалището в Радомир,
председателят на Радомирския
общински съвет на БСП Геор-
ги Георгиев и други.

А бай Слави говори за исто-
рията на този свободолюбив
край, от селото е дори един от
четниците на Ботев, Паисий
също е родом от района. Спо-
ред предания името на село

Върба идва от Върбан - войво-
дата на Кракра Пернишки, а
според други - от извор, обгра-
ден с много върби. Всеки тряб-
ва да помни рода си, родния си
край, родината си и да предава
тази любов на следващите по-
коления, защото миналото и па-
метта трябва да служат на бъде-
щето! Българинът не може да
бъде равнодушен към съдбата
на страната си и към това, ко-
ето всеки ден се случва в нея.
Големият родолюбец дори при-
зова събралите се непременно
да гласуват на предстоящите из-
бори, всеки да направи своя из-
бор, защото от нас зависи как-
ва България ще имаме и ще се
гордеят ли младите с нея.

Велиана ХРИСТОВА
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Най-голямата грешка на традиционните
социалдемократически партии е в изместването им
към центъра и загърбването на старите идеи

СНИМКА БГНЕС

Италиански разносвачи на пици, сандвичи и суха
храна организираха през март в Милано Ден без
доставки в знак на протест срещу лошите условия
на труд. Те би трябвало да са гласоподаватели
не на популистки и десни партии, а на левите сили

На стр. 9

Таня ГЛУХЧЕВА

Крайнодесният популизъм в Евро-
па е изпълнен с противоречия. От една
страна, строго се придържа към някои
от основните си идеи, но от друга,
предлага на избирателя неща, които
някога са били характерни за левите
партии. Историята познава не малко
случаи, когато има пренос на идеи от
един политически спектър в друг. Така
например, национализмът през 19 век
е бил ляво движение, изразено в бор-
бата срещу империите. Днес е дясно,
дори крайнодясно движение.

XXI век не прави изключение. Особе-
но в Западна Европа. ФИДЕС в Унгария,
“Златна зора” в Гърция, “Национален
фронт” във Франция, “Алтернатива за

Германия”, “Италиански братя”, списъкът
е дълъг. Свидетели сме как през послед-
ните две десетилетия бяха създадени не
малко крайнодесни популистки форма-
ции, които... обраха левия вот. Гласовете
на разочарованите леви.

На какво се дължи този на пръв по-
глед огромен парадокс? По дефиниция
крайнодесните партии са за запазване на
традиционното християнско семейство.
Те са хомофобски, расистки, но същев-
ременно много религиозни. Обвиняват
феминизма и атеизма за застаряващото
население в Европа, за увеличаването на
хомосексуалистите, за нарастване на
броя на разводите, абортите и самотните
майки. Основните причини да привличат
избиратели са няколко.

Първата причина е финансова. Да
погледнем управляващата в Унгария пар-
тия ФИДЕС. Премиерът Виктор Орбан
увеличи не само отпускът по майчинст-
во, но и държавните помощи, които се
отпускат при раждането на всяко дете.
Марин Льо Пен във Франция е любимка
на всички, които искат по-социални по-
литики като справедливо заплащане и
достойни пенсии, както и равноправие
между половете. Все теми, които неоли-
берализмът пренебрегва или подценява,
бидейки насочен предимно към защита

на правата на хомосексуалистите и бе-
жанците. В това няма нищо лошо, стига
проблемите на местното население да са
решени, а не пренебрегвани.

Втората причина е ориентирането
към сигурността, нещо крайно наложи-
телно днес. Силната антиимигрантска
реторика се харесва на повечето евро-
пейци, особено на жените, които са по-
тенциални жертви на мюсюлманските
бежанци. Случаите със сексуалните по-
сегателства или терористичните атаки
в редица градове на Стария континент
трайно са белязали съзнанието на хо-
рата. Една от основните идеи на край-
нодесните популистки партии е защита
на националните граници, на работни-
те места и местното население. В инте-
рес на истината това е главната причи-
на много германци да дадат гласа си за
“Алтернатива за Германия”, особено
тези, които живеят в провинцията.
Именно там населението се чувства
най-уязвимо и социологическите про-
учвания показват, че ако преди години
жителите на по-малките населени мес-
та са гласували за социалдемократите,
то днес, са най-големите поддръжници
на крайнодесните.

Харизматичният лидер е трета важна
предпоставка. Традиционно лидерът на

подобна формация е обаятелен, силен и
умен мъж, който добре борави с думите
и успява да убеди електората да го после-
два. “Изненадата”, която виждаме днес е,
че начело застават и жени. Кое е довело
до подобен обрат? В исторически аспект
тези партии са създадени от мъже и са
предназначени само за мъже. Идеология-
та им е женомразка. Според тях мястото
на нежния пол е в кухнята.

Въпреки, че съвременните крайноде-
сни жени популистки отричат феминиз-
ма и постигнатото от него, защото е
“ляв”, в действителност, ако не е било
това движение, едва ли днес те щяха да
заемат място много по-далечно и по-пре-
стижно от кухнята.

Марин Льо Пен, Джорджия Мелони,
Фрауке Петри, Алис Вайдъл, Сив Йенсен,
Пия Скарсгаард са оглавявали или
продължават да са оглавяват партии, кои-
то през миналия век не биха допуснали
такова нещо. Но те не само са успели да
го направят, а давайки за пример личния
си живот, успяват да задържат не само
гласовете на “възрастните бели и гневни
мъже”, “нискообразованите, безработни
младежи”, а също така привличат гласове-
те на не малкото на брой изплашени жени.

„Олевяването”
на крайнодясното
„Олевяването”
на крайнодясното
„Олевяването”
на крайнодясното
„Олевяването”
на крайнодясното
„Олевяването”
на крайнодясното
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Турция с нови
газови сондажи
в Черно море

Турция ще проведе нови сонда-
жи в Черно море, където според
нея има залежи от природен газ,
заяви министърът на енергетика-
та и природните ресурси Фатих
Дьонмез. Той намекна, че през юни
ни очакват добри новини. Турция
е решена да свърже находището
към газопреносната система на
страната до 2023 г.

Косово присвоява
сръбски църкви

Сръбският премиер Ана Бърна-
бич, заяви, че косовският Албин
Курти говори за сръбското кул-
турно и религиозно наследство и
манастири като за косовско кул-
турно и религиозно наследство.
Тя заяви, че Белград е готов да се
бори по дипломатически път. Ди-
ректорът на сръбската канцела-
рия за Косово и Метохия Петър
Петкович  също потвърди, че Ал-
бин Курти не иска да защитава
сръбските църкви на тази тери-
тория, а да ги представя като
“албанско наследство”.

Вулкан в Конго
взе 13 жертви

13 души загинаха при изригване
на вулкана Нирагонго в Конго,
предадоха световните информа-
ционни агенции. Повече от десет
земетресения са регистрирани в
района след изригването му. Вла-
стите призовават жителите да
спазват стриктно инструкциите
за евакуация, докато губерна-
торът разреши да се върнат по
домовете си.

Инцидент с лифт
в Италия

13 души загинаха на място при
тежък инцидент с кабинков лифт
край езерото Маджоре в Италия,
няма данни за пострадали бълга-
ри, съобщиха от Министерството
на външните работи. Кабината е
паднала от височина 100 метра.
Разбила се е напълно при удара с
терена. Трима са ранени, сред тях
са две малки деца. Транспортира-
ни в болница с хеликоптери.

СНИМКА БГНЕС

Властите предупреждават
местното население в индийския
щат Западна Бенгалия за
опасността от циклона Яс.
Според метеоролозите той
ще удари в сряда. Очаква се
да прерасне във “високорискова
торнадо буря” с ветрове
до 165 км/ч. Застрашен е
и щатът Източна Одиша

Работници разтоварват кашони с помощи, изпратени от Египет за палестинците в
Ивицата Газа. Над 120 камиона са докарали стоки от първа необходимост за населението
в сектора, което пострада от ракетната война с Израел по-рано този месец

От понеделник Испания позволява пристигането на туристи
от няколко държави извън ЕС, включително Великобритания,
Япония и други страни, класифицирани като безопасни. Това
съобщи премиерът Педро Санчес на Международния панаир на
туризма в Мадрид. Така ще се подпомогне възстановяването на
туристическия сектор, допълни той, като очаква в страната около
45 млн туристи.

Междувременно се появи информация, че поне трима китай-
ски учени от Уханския институт по вирусология на КНР са били
тежко болни и са лекувани в болница през ноември 2019 г. Това
потвърждава теорията за изкуствения произход на новия корона-
вирус, твърдят източници от американското разузнаване в статия
за “Уолстрийт джърнъл”, макар и да не е ясно с какво са били
заразени. От Пекин отвърнаха, че нито един служител от споме-
натия институт не е имал КОВИД-19 поне до март 2021 г.

Жертвите на смъртоносната болест в Индия надхвърлиха 300
000. Въпреки тревожните данни, по света още има хора, които
пренебрегват мерките. Последният пример е от САЩ, където
полицията задържа най-малко 150 души на незаконно парти в
Калифорния, съобщи БГНЕС.

Москва приветства
удължаването на Договора
за мерки стратегическите
настъпателни оръжия и е го-
това да започне нов етап в
руско-американския диалог
за стратегическа стабилност.
Това заяви руският външен
министър Сергей Лавров в
интервю за в. “Аргументи и
факти”. Според него съгла-
сието на президента Джо
Байдън за удължаване на
СТАРТ-3 “без предварител-
ни условия и връзки” е “оку-
ражаващ момент”. Лавров
обаче отказа да предвижда
как ще се развиват отноше-
нията със САЩ.

В интервюто той преду-

Лавров: Русия е готова
за диалог със САЩ

Испания се отваря
за чужди туристи

преди Турция заради поли-
тиката й към Украйна. “Го-
рещо препоръчваме на на-
шите турски колеги внима-
телно да анализират ситуа-
цията и да спрат да подхран-
ват милитаристките настро-
ения на Киев. Пределно
ясно им казваме, че  насър-
чаването на агресивни ук-
раински инициативи в
Крим е равносилно на по-
сегателство върху терито-
риалната цялост на Русия”,
изтъкна Лавров. По думите
му Русия очаква линията на
Турция да бъде “коригира-
на, като се вземат предвид
законните опасения” на
Москва.

Лидерката на Еврокомисията Урсу-
ла фон дер Лайен и върховният предста-
вител на ЕС по външната политика
Жозеп Борел заявиха, че принудително-
то приземяване на самолета на компа-
нията “Райънеър” в Минск е абсолютно
неприемливо. “Това на практика е авиа-
ционно пиратство, спонсорирано от
държавата,” заяви и ирландският външен
министър Саймън Коуни пред държав-
ната телевизия RTE.

В неделя самолет на компания, който
летеше от Атина до литовската столица
Вилнюс, направи аварийно кацане на
летището в Минск заради съобщение за
наличието на бомба. Беларус е вдигнал
изтребител МиГ-29, за да придружи са-
молета. След кацане и над двучасова
проверка бомба не бе открита. Разслед-
ващият комитет на Беларус образува
наказателно дело по факта на отправяне
на умишлено невярно съобщение за бом-

ЕС обвини Минск във
въздушно пиратство
Беларуските власти приземиха самолет по международен
маршрут, за да арестуват опозиционер

ба. В Минск бе изяснено, че сред пътни-
ците е бил опозиционерът Роман Прота-
севич, основателите на канала NEXTA
Telegram, признат за екстремист в репуб-
ликата и издирван от беларуските власти.
Той е бил арестуван. Според медиите
срещу него са образувани три дела, вклю-
чително “организиране на масови безре-
дици”. Общата максимална присъда по
тях е 30 години затвор. След ареста му
самолетът е излетял за Вилнюс.

Последваха осъдителни реакции и от
председателя на Европарламента Давид
Сасоли, председателя на Европейския
съвет Шарл Мишел, от редица държавни
лидери и външни министри от ЕС. Жозеп
Борел призова за международно разслед-
ване на инцидента. Ръководителят на
комисията по външни работи на Сената
на САЩ Боб Менендес, заедно с колеги
от Чехия, Латвия, Германия, Литва, Ир-
ландия, Полша и Великобритания, изля-

зоха с изявление и призоваха за забрана
на всички полети над Беларус. Предлага
се на страните от НАТО и ЕС да нало-
жат санкции срещу Минск и да прекра-
тят възможността на беларуските власти
“да използват Интерпол и други между-
народни организации за по-нататъшни
атаки срещу демокрацията в Европа”.
Агенция “Блумбърг” твърди, че санкции-
те може да включват и забраната за тран-
зитни превози през Беларус към страни-
те от ЕС.

Инцидентът с “Райънеър” трябва да
се разглежда от гледна точка на осигуря-
ването на безопасността, заяви от бела-
руското външно министерство пред РИА
Новости. “Действията на Минск напълно
съответстваха на установените между-
народни правила”, добави министерство-
то. На Запад политизират ситуацията и
правят прибързани заключения, отбеляз-
ват събеседниците на агенцията.
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Испанска военна част охранява граничната ограда с Мароко в Сеута. За да се справи
с мигрантския наплив, Мадрид бе принуден да изпрати армейски сили в анклава

„Олевяването” на крайнодясното

Мароко наказва Испания
с мигрантски наплив
Причината е, че Мадрид тайно е приел на лечение от КОВИД-19
лидера на движението за независимост на Западна Сахара

От стр. 7

Защото левите партии отдавна са за-
бравили или поне изоставили принци-
пите си от миналото. Не е достатъчно
да  извоюваш права на някого,

а трябва и да ги гарантираш
и защитаваш

Затова не бива да ни изненадва
фактът, че на предишните президентски
избори във Франция Марин Льо Пен
стигна до балотаж. Още по-малко тряб-
ва да ни изненадва, че отново е сочена
за основни противник на президента
Макрон на вота догодина. Социолозите
твърдят, че според проучванията им за
нея гласуват, както мъже, така и жени
на всякаква възраст; безработни, току-
що завършили университет и др. След
многото стачки, с които ще се запомни
управлението на настоящия държавен
глава, Льо Пен няма как да не е фаворит
за изборите. След като е увеличила 3
пъти членската маса и привържениците
на партията заради лидерството си, защо
да не успее да спечели и необходимите
гласове. Защото макар и да следва ос-
новните точки на партията на баща си,
тонът й е по-умерен, не взема отноше-

ние по въпросите с хомосексуалистите,
защото има много привърженици и сред
тях. Макар и да е за традиционното
семейство, самата тя е разведена и не
може да гарантира, че всеки брак може
да е успешен.

Несъмнено Льо Пен е най-успеш-
ната жена крайнодесен популист. Но
и останалите са допринесли за възхо-
да на това течение в политиката. Фра-
уке Петри и Алис Вайдъл са жени
хомосексуалисти, които застават на-
чело на хомофобски партии, но показ-
ват, че не сексуалната ориентация е
най-важна в едно общество, а запазва-
нето на националната идентичност и
осигуряване на сигурност. Джорджия
Мелони е застъпник на традиционно-
то семейство, но самата тя е израсна-
ла без да познава баща си и е самотна
майка. Въпреки това успява да стане
кмет на Рим и да е пример за многото
самотни майки в Италия, които доско-
ро са гласували за леви партии, но
чувствайки липсата на подкрепа, дават
гласа си за Мелони.

“Женски крила” има и в партии, в
които лидерът не е жена. Така напри-
мер, в “Златна зора” и “Шведски бра-
тя” има женско обединение, което от-
говаря за социалните политики. “Жен-

ски фронт” в “Златна зора” застава зад
партийната позиция, че на първо място
ролята на представителките на нежния
пол е да са майки и съпруги. Одобряват
даването на помощи за бедните, но само,
ако са гръцки граждани. Ако живеехме
в друго време, това би било осъдител-
но. Но капитализмът е довел до такова
класово неравенство, в рамките на едно
общество, че хората са се озлобили и
станали егоисти. Всеки чужденец, неза-
висимо дали бяга или не от война, е
потенциална заплаха за икономиката на
дадена държава.

Но „олевяването”
не важи за всички

Има страни като Полша с 11 десни
популистки партии, Румъния със създа-
дената миналата година “Аур” и ис-
панската “Вокс”, които не са “преда-
ли” изначалните принципи. Те осъждат
феминизма и равнопоставеността меж-
ду половете, посочват хомосексуал-
ността като вредна за морала и обще-
ството. Те са категорично против
абортите и еднополовите бракове, как-
то и имигрантите. Представят си един
подреден хомогенен свят и мисълта за
мултикултурализъм ги отблъсква.

В политиката така се получава:
когато освободиш пространство, пре-
станеш да предлагаш и осигуряваш
това, от което хората се нуждаят,  идва
нов актьор на сцената и го прави. А за
публиката не е важно кой ще удовле-
твори исканията, стига да го направи.

XXI век е време, в което идеологи-
ите се възприемат като отживелица. В
Европа все по-голяма скорост набират
крайнодесните популистки партии.
Някои остават по-дълго, други имат от-
носително кратък живот. Популисти-
те знаят кои думи да използват и как
да боравят с тях. Най-голямата грешка
на традиционните леви партии е в из-
местването им към центъра и прегръ-
щането им на нови идеи, загърбвайки
старите. Крайнолевите популистки
партии не намират почва в Европа. Те
са по-характерни за страните от Ла-
тинска Америка.

Големият въпрос, който стои пред
политиците на Стария континент, е по
кой път ще поемат. Винаги ще има нужда
от социални политики, въпросът е дали
левите партии искат да оцелеят, да си
върнат доверието на избирателите като
станат отново леви и да предлагат идеи-
те, с които са създадени или ще ги пре-
отстъпят на най-големия си противник.

Рекорден брой от над 8000
нелегални имигранти пристиг-
наха между понеделник и втор-
ник миналата седмица в испан-
ския анклав Сеута от съседно
Мароко. Испанските територии
Сеута и Мелия, разположени
географски в Мароко, както и
Канарските острови в Атланти-
ческия океан, са традиционни
огнища на миграционното на-
прежение от Африка.

Мелия и Сеута са два ис-
пански града, разположени в
Северна Африка и граничещи
с Мароко и Средиземно море.
Към тях се стичат хиляди ми-
гранти всяка година, много от
които са мотивирани от ико-
номически причини, а други
бягат от въоръжени конфлик-
ти, преследвания и копнеят да
получат статут на бежанец.

Двата пристанищни града са
испански територии датиращи
от 15 век и се развиват като
военни и търговски центрове,
свързващи Африка с Европа.
Мароко обаче винаги е имал
апетити към двата анклава и те
са били източник на диплома-
тическо напрежение с Испания.
Мадрид им предоставя същия
статут на полуавтономните ре-
гиони и от 1995 г. те се ползват
с ограничена степен на само-
управление като автономните
общности.

Сегашната мигрантска криза
породи подозрение сред анали-
затори и медии в Испания, че
кризата е предизвикана от без-
действието на мароканските
сили за сигурност.

Мадрид обвини Рабат, че

умишлено е разрешил на миг-
рантите да влязат на испанска
територия, тъй като лидерът на
сепаратисткия фронт Полиса-
рио Брахим Гали е на лечение
в Испания. На 23 април се раз-
бра, че 73-годишният лидер на
фронта “Полисарио” и прези-
дент на Сахарската арабска де-
мократична република (САДР)
Брахим Гали е бил хоспитали-
зиран в Испания “по строго
хуманитарни причини”. Гали
пое лидерството на “Полиса-
рио” през юли 2016 г., насле-
дявайки Мохамед Абделазиз,

който почина от рак след 40
години на поста. Разузнаване-
то на Мароко откри, че Гали е
приет с фалшива самоличност
в испанска болница с диагноза
за КОВИД-19.

Времето на приема в болни-
ца на Гали бе особено деликат-
но, след като миналия ноември
“Полисарио” наруши прекратя-
ването на огъня с Мароко зара-
ди спора за територията на За-
падна Сахара. Оттогава се по-
втарят въоръжени инциденти
между двете страни. Само при-
мирие между фронта “Полиса-

рио” и кралство на Мохамед VI
датираше от 1991 г и бе в сила
30 години.

САДР публикува изявление,
че след 29 години чакане за про-
веждане на референдум за само-
определение, хората в страната
са загубили доверието в способ-
ността на ООН да го осигури.
Така бе реактивиран спорът за
Западна Сахара, един от голе-
мите забравени конфликти.

Тази територия от почти 270
000 кв км главно от пясък и
слабо населена е обект на тери-
ториален спор, датиращ от 70-

те години на миналия век. Тра-
диционно населена от бербер-
ски племена, Западна Сахара е
колонизирана от Испания през
1884 г. и 50 години по-късно,
през 1934 г., е превърната в
испанска провинция, наречена
Испанска Сахара. Но през 1965
г. ООН поиска деколонизация-
та на територията. По това вре-
ме исканията на кралство Ма-
роко тежат върху Западна Са-
хара, то от векове претендира
за територията като своя.

Но движението за независи-
мост започва в самата Западна
Сахара, със създаването през
1973 г. на фронта “Полиса-
рио”. През 1974 г. Испания
обявява плановете си да предо-
стави по-голяма автономия на
САДР и предлага да организи-
ра референдум за независимост
година по-късно. Испания оба-
че се оттегля през 1975 г., без
да проведе такъв референдум,
и Мароко анексира Западна
Сахара, насърчавайки хиляди
мароканци да се заселят там.
През ноември 1975 г. 350 000
мароканци преминават грани-
цата в така наречения Зелен
марш, за да настояват за иска-
нето на кралството. От своя
страна, Фронтът “Полисарио”
провъзгласява Арабската демо-
кратична република Сахара
(САДР) през февруари 1976 г.
и в продължение на 16 години
провежда въоръжени сблъсъци
с Мароко за суверенитет над
района. Това продължава до
1991 г., когато е постигнато
примирие, договорено с ООН
и с обещание за референдум.

Относителното спокойст-
вие се запазва до ноември 2020
г., когато марокански войски
нахлуват в демилитаризирана
зона, която разделя Маврита-
ния от контролираните от
Мароко области. Впоследст-
вие “Полисарио” обяви, че
споразумение за прекратяване
на огъня е нарушено.

ООН разглежда Западна
Сахара като несамоуправляе-
ма територия, но признава
правото й да проведе рефе-
рендум за самоопределение.

По чуждите медии
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Колумбийка развява националния флаг по време на национална стачка
по-рано този месец срещу икономическата политика на президента
Иван Дуке, проведена в Кали, третият по големина град в Колумбия

Кризата, обхванала редица
държави в региона на Латинска
Америка, придоби категорични
и ясни очертания заради върлу-
ващата коронавирусна панде-
мия. Злокобният вирус с изклю-
чителна ловкост запали фитила
на трупали гняв социални и
политически процеси в тези
страни. Резултатът са масови
протести за социални права, за
равнопоставеност, по-добър
живот, гарантирани права за
жените и за представителите на
индианското население, по-до-
бро здравеопазване и други.
Докато над Колумбия е надвис-
нала опасност от избухването
на гражданска война, Чили из-
глежда е готово да даде втори
шанс на левия експеримент.
Знаем, че първият мащабен
опит за неговото провеждане
завърши трагично, още преди
дори е започнал. Другата стра-
на, която може би ще опита със
завой наляво, е Перу, но това
предстои да бъде потвърдено на
втория тур на президентските
избори през юни.

Разбунтувалата
се Колумбия

Краят на месец април поста-
ви началото на нова серия от
насилие и убийства за колум-
бийския народ. Пряк повод за
началото на масовите протести
стана опитът за провеждане на
икономическа реформа, чиято
цел била да се минимизират за-
губите и щетите, нанеси на ко-
лумбийския народ вследствие на
пандемията с КОВИД-19. При-
ложена на практика обаче
въпросната реформа постави
фокус върху облекчаването на
заможната част от населението,
на богатите елити и корпора-
ции, а за средната класа и изпад-
налите в крайна бедност рефор-
мата няма да донесе ползи и ди-
виденти. Пакетът от реформи
включва данък върху имущест-
вото на лица с активи над 1,35
млн. долара, но съдържа и реди-
ца разпоредби, които биха за-
труднили повече домакинствата
с ниски доходи. Другите елемен-
ти от реформата са изцяло в
полза на частния сектор и спе-
цифичните икономически групи.

Според правителството
данъчната реформа е необхо-
дима, за да се смекчат ефектите
от пандемията върху колумбий-
ската икономика и държавния
бюджет. Въпреки че някои от

елементите на реформата биха
могли да имат положителни
ефекти върху икономиката,
като например данъчни облек-
чения за уязвимите сектори,
увеличаването на ДДС показва
прекъсване на връзката между
управляващите елити и обикно-
вените граждани. Около 3,5
милиона души са изпаднали в
състояние бедност покрай КО-
ВИД-пандемията, а 21 млн.
души живеят в бедност. Поста-
вени пред тази нова несправед-
ливост, колумбийци излязоха на
масови протести. Първоначал-
но правителството се опита за
заобиколи диалога с протести-
ращите и да придаде конспира-
тивен характер на избухналото
народно недоволство. Заедно с
това бяха предприети и насил-
ствени мерки срещу протести-
ращите, за чието разпръскване
бяха хвърлени военни части и
танкове. Включилите се в про-
тестите местни индиански
представители бяха призовани
да се върнат “в териториите си”
и да не се намесват.

В продължение на години
управляващите не успяват да
се справят с нарастващото не-
равенство в колумбийското
общество. Под влиянието на
богатата класа те многократно
са вземали решения, които
правят гражданите по-уязвими
и по-недоверчиви към действи-
ята на държавата. Обхватът на
протестите впоследствие се
разшири до проблеми, засяга-
щи основно здравеопазването

и съществуващото постоянно
насилие в страната.

Протестното движение
трябва да се разглежда и в кон-
текста на мирното споразуме-
ние от 2016 г., сключено между
колумбийското правителство и
Революционните въоръжени
сили на Колумбия (FARC), кое-
то сложи край на 5-годишния
конфликт между тях. Споразу-
мението не понижава нивото на
насилие, беззаконие и убийст-
ва в Колумбия. Военните, как-
то е характерно за редица ла-
тиноамерикански страни, имат
силно присъствие в политичес-
кия и обществен живот на стра-
ната. Не трябва да са подмина-
ва и проблемът със силната
върхушка на наркобароните,
заради които остава високо
нивото на насилие и несигур-
ност в Колумбия. Страната е
най-големият производител на
кокаин в света - около 70%.

Интензитетът на протестите
доведе до оттегляне на предло-
жената икономическа реформа ,
а недоверието към действащия
президент Иван Дуке значител-
но се повиши.

Чили върви
към конституция
на равенството

На 15-16 май чилийците се
отправиха към избирателните
урни, за да гласуват на местни
избори и за съставяне на спе-
циална 155-членна колегия, ко-
ято ще бъде натоварена със за-

дачата да изготви проект за
нова Конституция. Може би
най-вълнуващата част от из-
борния уикенд бе вотът за кон-
ституционната колегия. Резул-
татите от плебисцита от мина-
лия октомври могат безспорно
да бъдат окачествени като ре-
волюционна стъпка в истори-
ческото и политическото раз-
витие на страната. Управлява-
щата десница претърпя съкру-
шителна загуба, като успя да
спечели едва 35 от 155 места в
бъдещата колегия, която ще
пренапише основния закон на
страната. 65 от местата бяха
спечелени от независими кан-
дидати, които не са обвързани
с политически партии. За пред-
ставителите на коренното ин-
дианско население мапуче
бяха запазени 17 места. Пове-
че от 1300 кандидати се състе-
заваха за място в Конституци-
онната колегия. За първи път
тези избори включват изисква-
не за равенство между полове-
те - пропорционален брой ме-
ста за жените и запазени места
за коренното индианско насе-
ление. Гражданите искат нова-
та конституция да включва
множество и разнообразни ас-
пекти като човешки права, пра-
ва на жените и работниците,
здравеопазване, образование,
пенсионни фондове, защита на
децата, социални грижи, бор-
ба срещу престъпността и до-
машното насилие, равенство
между половете, околна среда,
свобода на изразяване и други.

Основните предложения на
левите кандидати са насочени
към по-голям държавен кон-
трол върху минералните и
други природни ресурси и по-
големи публични разходи за
образование, здравеопазване,
пенсии и социални грижи. Дес-
ните до голяма степен защита-
ват капиталистическата систе-
ма на свободен пазар, благода-
рение на която Чили проспе-
рира в икономически план.

Проблемът за правата на
индианското население, не
само в Чили, а и в останалите
латиноамерикански държави с
голям процент коренно насе-
ление, става все по-остър. В
Чили общностите мапуче
съставляват приблизително
12% от населението на стра-
ната. В исторически план те са
най-бедният и дискриминиран
сектор на обществото. Всъщ-
ност Чили е една от малкото
страни в света, чиято консти-
туция не признава правата на
своите коренни народи.

Припомням, че миналата
есен избухнаха масови проте-
сти с изявен насилствен харак-
тер, чиято цел бе провеждане-
то на референдум за изготвя-
нето на нов основен закон. На
25 октомври бе проведен ре-
ферендум, на който 78% от
гласувалите казаха “Да” на
новата конституция. Действа-
щата конституция на латиноа-
мериканската страна е приета
след проведен плебисцит на 11
септември 1980г. под диктату-
рата на ген. Аугусто Пиночет.
Готовността и решителността
на чилийците да поставят на
дневен ред текстовете на
върховния закон на държавата
произхождат основно от ико-
номически и социални дефек-
ти на държавната система, но
ужасът и презрението от от-
миналата диктатурата без
съмнение оставят своя дълбок
отпечатък върху чилийското
общество. Стана ясно, че кон-
ституцията е носител на спо-
мена за кървавата и репресив-
на диктатура и че ако страната
иска да се придържа към демо-
кратичните ценности и да търси
нов път за промяна, то всяка
следа от тъмното минало на
Чили трябва да бъде заличена.
Въпросният избирателен орган
трябва да бъде конституиран до
април 2021 г., след което ще
има година време да заседава и
изработи текстовете на новата
конституция. Чилийците си да-
ват сметка, че една нова кон-
ституция няма незабавно да
разреши натрупалите се про-
блеми в Чили, но силно вярват,
че ще донесе на обществото
повече социално равенство и
солидарност. Голяма част от
исканията на гражданите като
реформи в пенсионната, обра-
зователната и здравната систе-
ма и повече държавен контрол
в тези сфери, равнопоставе-
ност и солидарност имат види-
ма лява насоченост.

Латинска Америка търси
повече справедливост
КОВИД-пандемията изостри не само здравните проблеми, но и социалните конфликти

Елиана ИВАНОВА
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Ако се бе провело допит-
ване за най-значима българ-
ска, а и не само българска, бе-
летристична книга в периода
между 24 май 2020 и 24 май
2021 г., за мен поне няма
съмнение, че този приз щеше
да бъде за сборника на Анжел
Вагенщайн “Отвъд стените
(разкази и новели)”, издател-
ство “Колибри”, 2021 г.

Седнах да напиша няколко
реда за него и ме връхлетя
тъга. Тъга по големия във всич-
ко Тодор Коруев. Когато не-
надейно си тръгна от този
свят, той беше започнал да
пише за книгата на Анжел и в
ДУМА очакваха текста му.
Не успя да го завърши.

В последните години бях
свидетел колко мъчително пола-
гаше основите и зидаше “стени-
те” на книгата си Анжел Ваген-
щайн. Дори в “Балканска сере-
нада”, която той ми довери да
издам, включи незавършената си
тогава новела “Загадката
Джордж Блейк”, преди да е сло-
жил последния й препинателен
знак. Докато всичко друго,

включено в “Отвъд стените”, е
“чиста” проза, то увлекателната
му, напълно завършена вече
творба за Джордж Блейк е ос-
нована на реални събития, из-
пипана по Вагенщайновски, без
нито дума в повече или по-мал-
ко. Самият Джеки, макар и кос-
вено, се е докосвал до съдбата
на Блейк чрез “човека без лице”,
легендарния ръководител на из-
точногерманското разузнаване
ген. Маркус Волф. За този, кой-
то е позабравил или не е чел
нищо за Блейк, за един от най-
големите съветски разузнавачи,
ще припомня, че той почина
през декември миналата година
в Москва на 98 години. За сто-
реното от него е отличен със
званията Герой на Съветския
съюз и Герой на Русия. Анжел
Вагенщайн изнася и нови непо-
знати подробности от живота
му, около бягството му от анг-
лийския затвор, към което при-
частност имат и българи.

Тази книга на Анжел Ваген-
щайн е непостижим връх над
разбълбукалото се в последно
време “сиво поточе” на най-
новата българска проза. Сюже-
тите в “Отвъд стените” са уж
далече от политическите прист-
растия на нашето време, а и на
“предишното”, към които Дже-
ки е непримирим. “Чудото Си-
несиево” е покъртителна твор-
ба, която ни потапя в една от
най-старите теми в изкуството
и литературата - любовта. Труд-
но може да остане равнодушен
дори обръгналият на любовни
драми читател, защото ще усети
с всичките си сетива, че вълне-

нията и емоциите на свенливия
русокос, с едва набола брадица,
отец Синесий и шивачката Ружа
с лъскавите тъмни, пълни с
любопитство очи, с кокетно
преметната отпред плитка, не са
овехтели и днес. Защото и сега
понякога трябва да се избира
едната от двете порти - източна-
та към служени-
ето Богу или за-
падната към
мирския живот и
л ю б о в т а .
Отецът избира
източната порта,
носейки в душа-
та си за цял жи-
вот отворената
от Ружа рана.

От малкия
самоковски ма-
настир Ваген-
щайн ни отвеж-
да “В един дъж-
довен четвър-
тък” в “столица-
та на разврата”
Париж, при от-
вените от “вятъра на промяна-
та” наши сънародници, луди гла-
ви; при Младен, който изкарва
хляба си, разплаквайки случай-
ните си слушатели с китарата, с
руски романси и “Облаче ле
бяло”. И осъзнавайки все пове-
че и повече, че волята му за оце-
ляване в тази чужда за него сто-
лица на мизерията и безнадежд-
ността, на хиляди километри от
неговото тъй мило безименно
българско градче, се стопява.

И с останалите разкази,
включени в “Отвъд стените”,
големият сърцевед грабва

сърцата на хиля-
ди читатели у
нас и по света.
Да, геният на
Анжел Ваген-
щайн изригна
отново. Ще при-
помня, че той е
най-превежда-
ният български

автор в последните 20 години.
Само кратка справка:
Романите му са издавани

(някъде - многократно) в Гер-
мания, Франция, Русия, Испа-
ния, Китай, Канада, Чехия,
САЩ, Италия, Израел, Южна
Америка, Южна Африка, Пол-
ша, Австралия, Нова Зеландия,
Северна Македония...

Те се радват на най-широк и
изключително позитивен ме-
диен отзвук. Обстойни рецен-
зии и обзорни материали за
автора са публикувани в сайто-
вете, както и в десетки вестни-

ци и списания като “Le Figaro”,
“Le Monde”, “Le Nouvel
Observateur”, “Esprit”, “Lire”,
“Der Spiegel”, “Frankfurter
Allgemeine Zeitung”,”Turinger
Allgemeine”, “Berliner Zeitung”,
“Suddeutsche Zeitung”, “Junge
Welt”, “Publishers Weekly”, “The
San Francisco Chronicle”,
“Library Jornal”, “The Grand
Rapid Press”, “Historical Novels
Review”, “Звезда” и много дру-
ги.

В момента френско изда-
телство подготвя за печат ро-
маните му за ново пълно изда-
ние. Европейски филмов кон-
сорциум снима телевизионен
сериал по “Сбогом, Шанхай”,
който щеше вече да е по екра-
ните, ако не бе пандемичната
чума на XXI век.

 Убеден съм, че “Отвъд сте-
ните” ще заеме мястото си при
другите му книги в лавиците на
читателите у нас и по света.

Геният на Анжел Вагенщайн
изригна отново
Новата книга на големия писател и сценарист
е пореден връх в творчеството му

Христо ГЕОРГИЕВ

“Съжалявам, че със столетника Анжел Вагенщайн
не сме изяли заедно достатъчно сол, за да мога да раз-
кажа за този невероятен човек - антифашист, партиза-
нин, дисидент, демократ, марксист, волнодумец, уто-
пист - следовник на Томас Мор и Кампанела.

Преди години не се стърпях и на всеослушание
заявих и публикувах това в предишната си книга “Па-
тила и страдалчества...”, че сред нас живее един голям
творец на белетристика и филми, известен у нас и в
чужбина, получил високи отличия на фестивали и на
състезания с бестселъри. Но българските неразбории и
непредприемчивост са препречвали пътя към най-попу-
лярното световно признание (Нобелова награда).

Дано не се утешаваме някога, че неизбежно ще
попадне в почетния списък на пропуснатите българ-
ски творци като Иван Вазов, Гео Милев, Елин Пе-
лин, Йордан Йовков, Багряна, Йордан Радичков,
Валери Петров, Ивайло Петров...”

Валентин Караманчев

“Сред белетристичното множество, което сега възра-
ства, творбите на Вагенщайн са своеобразна “тежка
артилерия”. Те реанимират накърнената истина, че про-
зата, и романът специално, трябва да покрива онзи
смисъл, който французите са вложили в изначалното
belles lettres (изящна литература): да изписва и обобща-
ва човешки характери и драми, възходи и падения, да
нищи и събира история и съвремие, да излъхва мъдрост
и жизнелюбие, да ни чисти, облагородява и въздига.”

Димитър Танев за “Отвъд стените”

“Достигнал до патриаршеска (или казано според биб-
лейските писания - до Матусаилова) възраст, Анжел
Вагенщайн упорито отказва да бъде спокоен и старче-

Анжел Вагенщайн

ски благопристоен. Динамична и непоседлива натура,
той е като Фигаро - ту тук, ту там. И вероятно и той
като героя на Исак Бабел мечтае за неосъществимия
интернационал на добрите хора.”

Владимир Янев за “Отвъд стените”

“Анжел Вагенщайн написа една мъдра и изпълне-
на с живот книга. Казвам “мъдра”, защото “Петокни-
жие Исааково” е сага за трагичната участ на човека
през XX век, оцелявал в Апокалипсиса на масовата
смърт през войните и концентрационните лагери,
съществувал в една обществена система, имаща за
върховна цел унищожението на личността. Книгата е
изпълнена с живот, защото е триизмерна, от нея бли-
кат надежди, смайващи срещи и раздели, самоирония,
заплетени пътувания в света на баналното...”

ДУМА

“Богатият и образен език на Вагенщайн и на-
чинът, по който той вмъква в текста смеха, превръ-
ща четенето в удоволствие.”

“Mitteldeutsche Zeitung”, Дрезден

“Романът “Петокнижиe Исааково” е изпъстрен
със смешки и читателят почти съжалява, че те не са
събрани в отделен показалец, та да може да ги пре-
прочита. Някои открояват мъдростта на безобидните
евреи, чието единствено оръжие са думите...”

“La Quinzaine Litteraire”, Париж

“Това е една смешна и едновременно тъжна книга,
и толкова остроумна! Този български сценарист би

могъл да се определи като нещо средно между Исаак
Бешеви Сингер и Ярослав Хашек с неговия храбър
войник Швейк. ...Една пророческа книга.”

“Le Nouvel Observateur”, Париж

“Аврам Къркача - далеч от Толедо и близо до сърце-
то... Един усмихнат и тъжен разказ за детството и зре-
лостта, за любовта и надеждата, за благородството и
глупостта на човека, подчиняващ се на всякакви измис-
лени правила и забрани и забравящ, че животът е
безсърдечно кратък, а човешката болка - безкрайна.”

“Култура”, София

“Възхитителният епос “Сбогом, Шанхай” ще ви
грабне веднага... Подобно на киномайстор от златните
времена на Холивуд, Анжел Вагенщайн се концентрира
върху човечността... през Втората световна война...”

“The San Francisco Chronicle”, САЩ

“Едно чудесно откритие! Една творба, която е ис-
тинско чудо не само от литературна гледна точка, но и
на толерантността и неумиращата надежда.”

Мерседес Монмани, в. “АВС”

“Романът на Анжел Вагенщайн е важен паметник за
живота на преминалите през ужасите на двете световни
войни, но вместо да оплаква загубите на Блуменфелд и
еврейския народ, той е прослава на неговия и на техния
живот. Възвишено и трагично, “Петокнижието” е съще-
ствен принос към литературата за онзи период, за вой-
ните, холокоста, към световната литература като цяло.”

“Publishers Weekly”, Ню Йорк, САЩ
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Бурни аплодисменти
за съставите на НМА
Плакет „Св. св. Кирил и Методий” и „Златен век”
са сред отличията, които академията получи
на тържествен концерт за 100-годишния юбилей

Под продължителните и
бурни аплодисменти на мно-
гобройната публика в зала
“България” бе изнесен търже-
ственият концерт “100 годи-
ни НМА”. В него, както
ДУМА писа, се включиха
всички представителни съста-
ви на музикалната академия.
Концертът завърши с химна
на светите братя Кирил и

Оля Стоянова спечели
приза „Иван Радоев”

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Оля Стоянова спечели голяма-
та награда за българска драма-
тургия “Иван Радоев” с пиесата
“Три пълни обиколки на света”,
съобщи БНР. Националният кон-
курс се провежда за 11-и път от
Министерството на културата,
общината и Плевенския драматич-
но-куклен театър, който носи
името на Иван Радоев. Жури с
председател Димитър Кабаков, ди-
ректор на театър “Любомир Ка-
бакчиев” в Казанлък, номинира
десетима автори. Голямата на-
града и статуетката на Георги
Чапкънов заслужи Оля Стоянова,
водеща в програма “Христо Бо-
тев” на Българското национално
радио. Минути след получаването
на наградата Оля Стоянова каза:
“Усещането би трябвало да е за
смисъл, защото като няма смисъл
тези текстове да стоят само в
чекмеджето. Така че дано са важ-
ни не само за нас, които сме ги
писали, но и за останалите. Трудно
остава време за пиеси, но пък това
са част от тези разговори с хора-
та, които може би не им е било
достатъчно да бъдат просто под
формата на интервюта или ре-
портажи. Имам чувството, че
точно нашата работа е изключи-
телно благодарна, тя позволява
да се превърне едно интервю по-
нататък в драматургия.”

Празници „Под липите”
започват в Стара Загора

Концерти, изложби, литера-
турни срещи ще се организират
това лято на откритите сцени и
арт пространства в Стара Заго-
ра, съобщи БТА. Инициативата
“Под липите” очаква старозагор-
ци и гостите на града през всички
уикенди. Локациите ще са разполо-
жени както в центъра - пешеход-
ната зона, сцената пред сградата
на общината, новите арт прост-
ранства, така и в останалите
паркове и градини на Стара Заго-
ра. Спортът също ще присъства в
уикенд календара. Началото ще
бъде поставено с осмото издание
на кинофестивала “Златната
липа”, който ще бъде открит на
29 май. В инициативата, като
част от програмата, ще се вклю-
чат и старозагорски заведения,
които предлагат различни съби-
тия през почивните дни.

СНИМКА НМА

Методий “Върви, народе
възродени” в изпълнение на
Смесения хор на НМА със
солисти Емилия Кирчева,
Тереза Бракалова, доц. д-р
Николай Моцов и Пламен
Кумпиков.

На празничното събитие
президентът Румен Радев
награди Националната му-
зикална академия “Проф.

Панчо Владигеров” с плакет
“Св. св. Кирил и Методий”
за значимия принос към
българската музикална кул-
тура и професионалното
израстване на поколения
млади изпълнители и по
повод 100-годишнината от
нейното основаване. Ми-
нистърът на културата
проф. Велислав Минеков

награди НМА с отличието
на Министерството на кул-
турата “Златен век” - печат
на Симеон Велики, златен.
Най-старото висше учебно
завдение за музика у нас
получи още множество на-
гради и поздравителни адре-
си от България и чужбина.

Концертът “100 години
НМА”, който даде началото
на 52-то издание на между-
народния фестивал “Софий-
ски музикални седмици”, бе
уважен от множество офици-
ални гости - висши държав-
ници, посланици, представи-
тели на академичната и музи-
кантската общност, научи
ДУМА от Анна Андреева от
8pm pr studio.

В своето слово ректорът
проф. Сава Димитров споде-
ли с публиката: “Нашата ака-
демия е единственото висше
училище за професионални
музиканти в България, което
включва пълния спектър на
музикално-теоретичните и
изпълнителски специалности.
Създадена е, за да утвърди в
България европейския тип
професионално музикално
изкуство, като продължава
традицията за подготовка на
специалисти по класическите
музикални инструменти, във
вокалното изкуство, оркест-
ровото и хоровото дело, ком-
позицията и музикалноисто-
рическата наука. НМА
“Проф. Панчо Владигеров” е
най-авторитетно висше музи-
кално училище не само в
България, но и на Балканския
полуостров.”

Връчиха наградите „Аскеер” за 30-и път

СНИМКА ТБА

Елена Телбис с поредното престижно отличие за пиесата “Боклук”

Фондация “Академия Аскеер” връчи
за 30-и път своите национални награди
за постижения в театралното изкуство
през изминалия сезон.

Светлана Янчева получи отличието
за поддържаща женска роля за Режи-
сьорката в “Шекспирин по време на
пандемия” по Шекспир на МГТ “Зад
канала”. За поддържаща мъжка роля бе
удостоен Йордан Ръсин за Той в “Пор-
токалова кожа” от Мая Пелевич, реж.
Петър Денчев, Театър “Възраждане”.
Петър Митев спечели приза за сцено-
графия за същата постановка. Свила
Величкова и Ванина Цандева бяха на-
градени за костюмографията в “Завръ-
щане у дома” от Харолд Пинтър, реж.
Явор Гърдев, МГТ “Зад канала”, и
“Нова земя” по Иван Вазов, драматур-
гичен вариант Юрий Дачев, реж. Бина
Харалампиева, НТ “Иван Вазов”.

Теодосий Спасов взе отличието за
театралната си музика към “Облог” от
Дейвид Линдзи-Абер, реж. Стефан Спа-
сов, НТ “Иван Вазов”; “О, ти която и да
си” от Мирела Иванова по Иван Вазов,
реж. Бойка Велкова, НТ “Иван Вазов”;
“Страх за опитомяване” от Оля Стояно-
ва, реж. Стефан Спасов, НТ “Иван Ва-
зов”; “Федра” от Петър Пламенов, реж.
Бойка Велкова, Театър “Азарян”, НДК.

Анастасия Лютова получи приза за
водеща женска роля за Андромеда в
“Боклук” от Елена Телбис, реж. Ивай-
ло Христов, Театър 199 “Валентин
Стойчев”. За водеща мъжка роля бе

удостоен Христо Мутафчиев за Райчо
в “Плач на ангел” от Стефан Цанев,
реж. Стоян Радев, НТ “Иван Вазов”.

Наградата за режисура бе връчена
на Стоян Радев за “Кой се бои от Вир-
джиния Улф” от Едуард Олби, МГТ
“Зад канала” и “Плач на ангел” от Сте-
фан Цанев, НТ “Иван Вазов”.

Виттория Николова е отличена като
изгряваща звезда за ролите си в две
постановки в Театър “Възраждане” -
Шарлот в “Нощта на игуаната” от Те-

неси Уилямс, реж. Весела Василева, и
Тя в “Портокалова кожа”.

Отличията за най-добро представ-
ление и за съвременна българска дра-
матургия получи пиесата “Боклук” на
Елена Телбис, реж. Ивайло Христов,
Театър 199 “Валентин Стойчев”.

Академия “Аскеер” удостои с Голя-
мата награда за цялостен принос към
театралното изкуство драматурга Сте-
фан Цанев, режисьора Красимир Спа-
сов и актьора Стефан Мавродиев.



Мирта, розмарин и други ароматни растения имат
фитонциден ефект, тоест унищожават бактериите.

Така нареченият сомнамбулизъм засяга почти 3%
от хората в света и е най-характерен за децата.
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¬»’⁄– —“Œ…◊≈¬, ‡ÍÚ¸Ó
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√≈ÕŒ¬≈¬¿ ƒ»Ã»“–Œ¬¿,
ÍËÌÓÍËÚË˜Í‡, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
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ÎËÚÂ‡ÚÛÓ‚Â‰Í‡,
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ËÁÍ‡˜ËÎ ‰‚‡ Ô˙ÚË ≈‚ÂÂÒÚ
Õ¿…ƒ≈Õ Õ¿…ƒ≈ÕŒ¬,
ÚÂÌ¸Ó ÔÓ ‚ÓÎÂÈ·ÓÎ
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Ì‡ –ÂÔÛ·ÎËÍ‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
(1997-2002)
“ŒƒŒ– ¬≈À≈¬, ËÒÚÓËÍ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- Ã‡ÏÓ, Ì‡ÎË Ë Ú‡ÚÍÓ ÒË ËÏ‡ Ó-
‰ËÚÂÎË?
- ƒ‡, ·‡·‡ ÚË Ë ‰ˇ‰Ó ÚË.
- ¿ ÚÂ Á‡˘Ó ÚÓ„‡‚‡ Ò‡ „Ó ÓÒÚ‡-
‚ËÎË Ì‡ Ì‡Ò ‰‡ „Ó „ÎÂ‰‡ÏÂ?

Преди няколко дни бе
обявено началото на
“Най-великото празнува-
не на принцесите” - кам-
пания с акцент върху
качества като смелост и
доброта, които героини-
те на “Дисни” вдъхновя-
ват във феновете си от
цял свят. От щедростта
на Пепеляшка и изобре-
тателността на Бел, до са-
моотвержеността на Му-
лан и приключенския дух
на Ваяна - гигантът по-
чита тези силни жени
чрез музика, преживява-
ния и инициативи, в кои-
то споделя историите на
деца, демонстрирали из-
ключителни качества.

Специално за иници-
ативата става факт и но-
вият оригинален сингъл

Живеещият в Лондон
български рапър Madman по-
свети новата си песен “Кръвта
вода не стана” на починалия си
баща. Текстът й се ражда в съня
на изпълнителя, където двамата
се срещат. Така песента се из-
лива като емоционален разго-
вор.

“Баща ми, Иван Петров,
беше един от най-добрите

български футболисти, а сега
отбелязваме 10 години от
смъртта му. Исках “Кръвта
вода не става” да бъде посвете-
на на всички момчета, загубили
бащите си твърде рано”, споде-
ли Madman.

Проектът е и мост между
поколенията, защото във видео-
то към песента участват и две-
те деца на рапъра. Майката е
екзотична танзанийка, с която
Марио се среща в Лондон и
създават страхотно интеркон-
тинентално семейство. Сега
6-годишният Адам и 9-годиш-
ната му сестра София са глав-
ните действащи лица пред ка-
мера, въпреки екстремните ус-
ловия. Клипът се случва в пус-
тинна местност до английската
столица, където снимането е за-
бранено, защото попада в бли-
зост до атомна електроцентра-
ла. Екипът няма право на греш-
ки, всичко трябва да се заснеме
в един кадър - без излишни пре-
късвания и повторение. Поли-
цейски патрул идва точно на
финала на снимките, за да помо-
ли екипа да напусне локацията.

Марио сподели, че планира
това лято да доведе децата си в
България и да им покаже всич-
ки красиви места, които самият
той пази като скъп спомен от
детството си.

Започна най-големият
празник на принцесите
Крисия записа локалната версия на „Само днес” като част
от мащабната кампания, вдъхновена от героините на „Дисни”

“Само днес” (на англ. -
Starting Now), който бе
избрана да запише чаров-
ната и талантлива изпъл-
нителка Крисия. В САЩ
песента е изпята от но-

сителката на “Грами”
Бранди. Композицията,
написана от Джейсън
Мейтър, Джордан Па-
уърс и Дарън Крис, с
текст на български от

Десислава Софранова,
вече е налична в дигитал-
ните платформи за музи-
кално съдържание. А
клипът може да се гледа
в YouTube канала на
DisneyMusicVEVO.

Слънчевата и талант-
лива Веси Бонева се при-
съединява към звездни
гласове на “Дисни” като
Кели Мари Тран (Рая в
“Рая и последният дра-
кон”) и Манди Мур (Ра-
пунцел в “Рапунцел и
разбойникът”), за да про-
чете нова “Приказка за
смелост и доброта”.

Брандът работи и с
партньори от благотво-
рителни и неправителст-
вени организации в раз-
лични страни в Европа,
Близкия изток и Африка,

за да открие млади хора,
които демонстрират из-
ключителна смелост и до-
брота в живота си, и да
ги почете в своята кам-
пания. За всяко от тези
“Деца на добротата” е
създадено специално по-
свещение, чрез което да
бъдат разказани техните
истории и да вдъхновя-
ват други младежи.

Едно от тези деца е
7-годишната Ема от
България, която използ-
ва жестов език, за да спо-
деля с другите онова,
което смята за важно.
Точно като Бел от “Кра-
савицата и Звяра”, Ема
използва умението си да
разказва истории, за да
дарява щастие и вдъхно-
вение на хората.

Чаровната Крисия бе избрана
да изпее “Само днес”

Вокалистът на рок бандата
“Манескин”, която спечели “Ев-
ровизия 2021”, ще премине доб-
роволно тест за наличие на нарко-
тици в организма. Това съобщиха
организаторите на музикалната
надпревара, коментирайки слухо-
вете, че певецът Дамиано
Давид може да е бил под
въздействието на забранени
вещества.

Духовете бяха разбуне-
ни, след като на заснет клип
може да се види как вока-
листът на “Манескин” се на-
вежда към масата и веднага
се отдръпва от нея. Според
групата, мениджърите и
ръководителя на италиан-
ската делегация върху плота
е имало счупена бутилка или
стъкла, а изпълнителят се е
опитал да ги премахне.

Наш рапър
посвети песен
на баща си

Изследване за най-екстрем-
ните повърхностни температу-
ри на Земята показа, че най-
горещите райони са пустинята
Лут в Иран и северноамери-
канската пустиня Сонора,
съобщи “Сайънс алърт”. Спо-
ред спътникови данни от по-
следните две десетилетия по-
върхността в тези два района
понякога се загрява до 80,8 гра-
дуса по Целзий, което е с бли-
зо 10 градуса по-
вече, отколкото се
смяташе досега.

Долината на
смъртта в Кали-
форния е прочута
като най-горещо-
то място на Земя-
та с рекордната
температура от
56,7 градуса по

Наддаване за самолета на Николае
Чаушеску организират в Румъния, съоб-
щи Си Ен Ен. Началната цена на Rombac
1-11 е 25 000 евро. Търгът ще се про-
веде на 27 май. 119-местната машина е
използвана за официални полети на Ча-
ушеску от 1986 до 1989 г. Построена е
в Румъния по лиценз на British Aircraft
Corporation през 80-те години. Негови-
те двигатели Rolls-Royce са произведе-
ни по лиценз на местни фабрики. Тъй

На тест за наркотици ще подложат
победителите от „Евровизия 2021”

Ясни са най-екстремните
температури на Земята

Организират наддаване за самолет на Чаушеску

В пустинята Лут земята
се загрява до над 80 градуса

СНИМКА БГНЕС

Рок бандата “Манескин” спечели
убедително надпреварата

Целзий, но това е само топли-
ната на въздуха.

Изследваното е установи-
ло и най-студеното място на
Земята - Антарктида, с рекорд
от минус 110,9 градуса по
Целзий, който е с 20 градуса
по-нисък от предишните изчис-
ления. Резултатите от изслед-
ването са публикувани в Бю-
летин на американското мете-
ороложко дружество.

От “Евровизия” потвърдиха, че
след проверка в близост до масата
е намерено счупено стъкло. “Вни-
мателно проучваме кадрите и ще
предоставим допълнителна инфор-
мация, когато се появи”, подчерта-
ха организаторите на конкурса.

В клипа на Madman
се снимат децата му -
Адам и София

Началната цена на Rombac 1-11 е 25 000 евро

като самолетът, поради своята рядкост,
е признат за съкровище на национално-
то културно наследство в северната ни
съседка, новите собственици няма да
могат да излетят от страната на него, а
и са задължени да го поддържат изряд-
но. Николае Чаушеску ръководеше Ру-
мъния от 1965 до 1989 г., управлението
му завършва с държавен преврат. Той се
опита да избяга, но беше заловен, изпра-
вен бе пред съд и застрелян.
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Слънчево време ще преобладава от сутринта почти над
цялата страна, на места ще има временни увеличения на
облачността, но вероятността за валежи е малка. Привечер
ще започне да се развива купеста и купесто-дъждовна облач-
ност, главно в планинските райони се очакват гръмотевици и
ще се образуват условия за градушки. Ще духа слаб до умерен
вятър от юг-югоизток. Атмосферното налягане ще се понижи
и ще е около средното за месеца.

ВИДИН
22c

СОФИЯ
29c

САНДАНСКИ
30c

ПЛЕВЕН
30c

РУСЕ
30c

ПЛОВДИВ
32c

ВАРНА
24c

БУРГАС
25c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Подобрете взаимоот-
ношенията си с околни-
те и ще получите усе-
щане  за  пълнота и
удовлетвореност.

ОВЕН

Обградете се с хора,
които ви обичат, и ще
удвоите силите си за
реализиране на много
задачи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще наложите идея, с
която ще поставите
началото на бъдещ про-
ект. Работата ще ви
спори.

22 май - 21 юни

РАК

Ще привлечете интере-
сите върху себе си. Раз-
бирателството ви с
любим човек ще бъде
трайно.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

На преден план ще из-
лязат неотложни дело-
ви задачи, но за лични-
те няма да имате вре-
ме.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Нещата ще се подре-
дят. Работата по про-
ект ще ви накара да
потърсите съдействие-
то на колеги.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Умората и напрежени-
ето ви идват в повече
и е добре да помислите
за почивка. Време е за
отпуск.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Пътуване ще ви отда-
лечи от хората, чието
присъствие ви дразни.
Добра новина ви очак-
ва.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

В стихията си сте. Ще
приключите успешно
задачите си. Околните
допълнително ви дават
сили.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Чакани новини ще ви за-
радват. Други ще се из-
правят пред изкушения.
Не пренебрегвайте лю-
бовта.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Бъдете коректни и не
пренебрегвайте онези, с
които работите. Спом-
нете си кой винаги ви
помага.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Денят ви ще премине в
делови ангажименти.
Умението ви да водите
преговори ще ви помог-
не.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.40 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚
ÙËÎÏ /11 ÂÔËÁÓ‰/

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÙËÎÏ
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

22.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚

ÙËÎÏ /11 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ NOVA

12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìÃÂËÂÏî (ÔÂÏËÂ‡) -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
13.30 ì»ÁÔËÚ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÊË‚Ó-

Ú‡î (ÔÂÏËÂ‡) - ÒÂË-
‡Î

15.00 ìÕÂ ÏÂ ÓÒÚ‡‚ˇÈî (ÔÂ-
ÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.10 ìœÂÒÂ˜Ì‡ ÚÓ˜Í‡î - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ
17.00 ìÕ‡ÏÂË ÏÂî (ÔÂÏËÂ-

‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡
Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -
ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î
(ÌÓ‚ ÒÂÁÓÌ) - Ë‡ÎËÚË

21.00 ì’‡‚‡È 5-0î (ÔÂÏËÂ‡)
- ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 10

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
22.30 ìÕ˛ ¿ÏÒÚÂ‰‡Ïî - ÒÂË-

‡Î, ÒÂÁÓÌ 1
23.30 ì◊ÂÌËˇÚ ÒÔËÒ˙Íî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÒÂÁÓÌ 1
00.30 ìƒÓ·‡Ú‡ Ò˙ÔÛ„‡î -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3
01.30 ì»ÒÚËÌ‡Ú‡ Á‡ ÒÎÛ˜‡ˇ

ì’‡Ë  ÛÂ·˙Úî - ÒÂË-
‡Î

02.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î
03.30 ì»ÁÔËÚ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÊË‚Ó-

Ú‡î - ÒÂË‡Î /Ô/
04.30 ìÃÂËÂÏî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.39

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.88

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.100

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.2

00.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.7,
8

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.74

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.42

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 «‡ 80-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

ŒÎÂ„ ƒ‡Î ìÀÓ¯ËˇÚ ‰Ó·˙
˜Ó‚ÂÍî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
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Националният селекционер
на България Ясен Петров из-
рази оптимизъм и надежда, че
приятелските мачове срещу се-
риозни съперници като Слова-
кия (на 1 юни в Рийд, Авст-
рия), Русия (на 5-и в Москва) и
световния шампион Франция
(в Париж на 8-и) ще позволят
на отбора да изгради по-спло-
тен колектив. “Предстоят ни
престижни контроли. Надявам
се да направим добър колек-
тив. На нас ни трябват хора с
характер. Няма да стане из-
веднъж, ще стане постепенно”,

заяви Петров пред БНТ.
Той разясни и мотивите си

за изпратените повиквателни.
“Имах разговор с Божидар Кра-
ев - ако играе редовно, ще го
извикам. Отборът му не е лош,
на високо ниво играят в Порту-
галия. Той игра в последните два
мача и получи повиквателна, на-
дявам се да грабне този шанс.

С Николай Михайлов
поддържаме връзка от януа-
ри, какво се случва в Левски -
не знаем. Имам доверие на
екипа си, имам човек, който
се занимава с вратарите”, ра-
зясни селекционерът.

“Предстоят ни страхотни
контроли. Всеки, който полу-
чи и си хване шанса, ще

продължи да бъде част от от-
бора. Имаме добри момчета,
които да изградят добър колек-
тив. Това е най-важното за нас
- добър колектив. Много ми се
иска да зарадваме хората с
добри резултати”, каза Петров.

“Честитя на Локомотив
София мястото в Първа лига.
На Локо София мястото им е

в елита, но няма да им е лес-
но. Пожелавам на останалите
отбори да затрудняват повече
Лудогорец. Десета поредна
титла Лудогорец печели, а
това е резултат на труда на
всички в клуба.

Чух се и с Любо Пенев и го
поздравих, защото Купата на
България е успех. Трябва да
отбележим и това, което Арда
успя да направи. Стана много
интересно първенството от
всички гледни точки, а на 30 май
има бараж, където също има на-
ционали”, отбеляза Петров.

ЯСЕН ПЕТРОВ:

Младите да грабнат шанса си

Притежателят на мажо-
ритарния дял акции в Лев-
ски Наско Сираков обяви,
че клубът ще има нов собст-
веник до края на седмицата,
а максимум до 10-12 дни
всичко трябва да стане факт.
“Работи се толкова сериоз-
но юридически, за да сме
убедени. Поставил съм
всички тези условия, за да
съм сигурен, че това, което
се говори и се обещава, да
не остане само обещаване”,
коментира Сираков.

“Следващият сезон сме
го поизпуснали. Трябва да
сме реалисти. Много труд-
но може да се направи от-
бор за 40 дни, но със сигур-
ност ще играем решаваща
роля в първенството.

Вярвах, че ще може да се
оправим и без чужд инвести-
тор. От година и половина
футболът е в световна криза.
Няма сериозен футболен
клуб, който да е и сериозен
бизнес проект без собствен
стадион. Основното нещо, ко-
ето иска новият евентуален
собственик, е построяването
на нов стадион”, добави той.

“Не се чувствам по-осво-
боден. Ще се чувствам така,
когато сложим подписите”,
каза Сираков на Могилката
близо до НДК, където клубът
отбеляза 107-ата годишнина
от създаването си.

Левски с нов
собственик до дни
„Сините” спечелиха последния си мач, но останаха осми

РЕЗУЛТАТИ

XXVIII кръг:
ЦСКА 1948 - ЦСКА

1:0 Топузов (65), изп.
дузпа Кайседо (ЦСКА- 90+).

XXXI последен кръг:
сряда, 20.00: ЦСКА - Берое; Арда

- Локо Пд; ЦСКА 1948 - Лудогорец.

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 30 22 4 4 68:26 70
 2. ÀÓÍÓ œ‰ 30 17 9 4 45:20 60
 3. ÷— ¿ 30 16 8 6 44:24 56
 .................................................................

 4. ¿‰‡ 30 13 10 7 39:34 49
 .................................................................

 5. ÷— ¿ 1948 30 11 11 8 38:33 44
 6. ¡ÂÓÂ 30 10 9 11 42:36 39

За 7-о място
XXXII кръг: Черно море - Лев-

ски 1:2 1:0 Панайотов (17) 1:1 Р.
Цонев (69) 1:2 Божинов (89); Ботев
Пд - Царско село 5:0 1:0 Ат. Илиев
(32) 2:0 М. Иванов (58-авт) 3:0 Рабей
(68) 4:0 Току (88) 5:0 Сисе (89).

 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 32 12 9 11 37:34 45
 .................................................................

 8. ÀÂ‚ÒÍË 32 11 8 13 34:32 41
 9. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 32 9 10 13 33:39 37
10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 32 7 11 14 34:52 32

За 11-о място Монтана - Ботев
Вр 1:1 1:0 Кики (34) 1:1 Бабунски
(38); Славия - Етър 0:2 0:1 Станев
(8) 0:2 Боруков (72).

11. —Î‡‚Ëˇ 32 9 7 16 28:44 34
..................................................................

12. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 32 8 6 18 31:45 30

Изпадат

13. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 32 6 10 16 26:52 28
14. ≈Ú˙ 32 6 10 16 25:53 28

Бараж за Лига на конференциите
неделя, 19.00: Арда - Черно море
Бараж за Еfbet Лига
петък, 19.00: Ботев Вр - Септември
Сф (на неутрален терен).

Втора лига,
ХХХIV последен кръг
Септември Сф - Локо ГО 3:0;

Спортист - Нефтохимик 1:1; Лудо-
горец-2 - Локо Сф 1:4; Созопол -
Миньор 1:1; Янтра - Литекс 0:3;
Септември Сим - Добруджа 3:0;
Хебър - Кариана 3:0 (сл.); Пирин и
Струмска слава почиват.

 1. œ»–»Õ 30 20 5 5 66:26 65
 2. ÀŒ Œ —‘ 30 19 5 6 65:30 62
 .................................................................

 3. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 30 17 5 8 54:29 56
 .................................................................

 4. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 30 14 8 8 56:38 50
 5. —ÔÓÚËÒÚ 30 14 7 9 43:36 49
 6. ’Â·˙ 30 13 9 8 50:36 48
 7. ÀËÚÂÍÒ 30 9 12 9 36:31 39
 8. —ÓÁÓÔÓÎ 30 10 9 11 35:40 39
 9. ÃËÌ¸Ó 30 10 9 11 30:37 39
10. —Ú. ÒÎ‡‚‡ 30 8 10 12 31:37 34
11. flÌÚ‡ 30 10 4 16 30:47 34
12. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 30 9 6 15 34:42 33
13. ƒÓ·Û‰Ê‡ 30 7 9 14 28:46 30
14. ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 30 7 6 17 27:61 27

Изпадат Локо ГО и Кариана Ерден.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Мажоритарният притежател на акции в Левски
Наско Сираков поднесе цветя по случай 107-ата
годишнина от основаването на клуба и обяви,
че до дни “сините” ще имат нов собственик

“Това, което Сираков
обяви, аз не съм в течение на
това нещо, звучи много обе-
щаващо. За да върви един
отбор, освен народната лю-
бов, в съвременните условия
има нужда и от сериозна фи-
нансова подкрепа. Дано ста-
не, но трябва да се харчи
разумно, трябва да се мисли,
преди да се възприеме спорт-
но-техническа концепция”,
коментира бившият прези-
дент на клуба Тодор Батков.

“С наемници, както ги на-

рече Ники Михайлов, няма да
стане. Трябва да се заложи на
едно ядро от наши футболис-
ти, които са излезли от наша-
та школа, по-млади и не тол-
кова млади. Без чужденци не
става, но те трябва да са дока-
зани и да са по-добри от
българските футболисти,
нещо като модела от 2003,
2004, 2005 година. Имам
пълно доверие на Сираков и
се надявам, че нещата ще бъдат
наред. Когато аз придобих
Левски, станах собственик за

30 секунди. Акциите бяха в
мен и аз платих номинала на
г-н Чорни. В случая това, за
което говори Сираков, е до-
ста по-сложна юридическа
схема”, коментира Батков.

Той и играчи от сегаш-
ния отбор, легенди от мина-
лото, деца от юношеската
школа, многобройни фено-
ве почетоха основателите с
венци и цветя. На церемо-
нията за пръв път от над 80
години бе изпълнен старият
химн на клуба.

Левски стигна до късен
успех над Черно море с 2:1
в последния си мач за сезо-
на. Победата обаче не про-
мени класирането във втора-
та четворка. “Моряците” ос-
танаха 7-и и ще играят ба-
раж с Арда за участие в
новия турнир Лига на кон-
ференциите. Левски завърши
осми, след като загуби с 1:2
в предпоследния кръг от
Ботев Пд на “Герена”.

На “Тича” Васил Панайо-
тов (17) откри за варненци.
От пряк свободен удар Радо-
слав Цонев (69) изравни. В
80-ата мин. капитанът Михай-
лов отстъпи мястото си на
дебютанта Пламен Андреев,
а Марин Петков бе сменен
от Валери Божинов, който
минута преди края вкара с
глава след центриране на
Здравко Димитров.
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 ˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Ú‡ÌÒÔÓÚË‡ ÍËÒÎÓÓ‰, ıÓÏÓÌË, ı‡ÌËÚÂÎÌË Ë ‰Û„Ë ‚Â˘Â-
ÒÚ‚‡ ‰Ó ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ÚÓ˜ÍË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡, Á‡ ‰‡ ÓÒË„ÛË Ô‡‚ËÎÌ‡Ú‡ ÏÛ ÙÛÌÍˆËˇ. «‡
Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ, ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Ò Ú‡ÁË ÒËÒÚÂÏ‡ Ò‡ ‚ÒÂ ÔÓ-˜ÂÒÚÓ ÒÂ˘‡ÌË Í‡ÚÓ ‚ÍÎ˛˜‚‡Ú ‚ËÒÓÍÓ
Í˙‚ÌÓ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ, ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË, ıÂÏÓÓË‰Ë Ë ıÓÌË˜Ì‡ ‚ÂÌÓÁÌ‡ ÌÂ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓÒÚ.

¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Â ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓÈÚÓ Ó·ı‚‡˘‡ ˆˇÎÓÒÚÌ‡Ú‡ „ËÊ‡ Á‡ Í˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡.
¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Â ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÓÚ ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌË ÂÍÒÚ‡ÍÚË: Ô‡ÚÂÌÚÓ‚‡Ì ÒËÎÌÓÛÒ‚ÓËÏ

‰ËÓÒÏËÌ - , ˆÂÌÚÂÎ‡ ‡ÁË‡ÚËÍ‡, ·ÓÏÂÎ‡ËÌ Ë „ÓÁ‰Ó‚Ó ÒÂÏÂ. Venaxin ÓÒË-
„Ûˇ‚‡ ˆˇÎÓÒÚÌ‡ „ËÊ‡ Á‡ ‚ÂÌËÚÂ Ë Í‡ÔËÎˇËÚÂ.

ƒËÓÒÏËÌ˙Ú ‚ÎËˇÂ ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ ‚˙ıÛ ÏËÍÓˆËÍÛÎ‡ˆËˇÚ‡, Á‰‡‚ËÌ‡Ú‡ Ë ÚÓÌÛÒ‡ Ì‡
Í‡ÔËÎˇËÚÂ, ‚ÂÌËÚÂ Ë ıÂÏÓÓË‰‡ÎÌËˇ ÒÔÎËÚ. ƒËÓÒÏËÌ˙Ú ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡ Á‡ ÎÂ˜ÂÌËÂ Ì‡
‚ÂÌÓÁÌË ˇÁ‚Ë Ì‡ Í‡Í‡Ú‡ Ë ıÂÏÓÓË‰ËÚÂ Ó˘Â ÓÚ 1969. ÕÂ„Ó‚ÓÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Â ‰ÓÍ‡Á‡ÌÓ
‚ Â‰Ëˆ‡ ÔÓÛ˜‚‡ÌËˇ: ÛÍÂÔ‚‡ Í‡ÔËÎˇËÚÂ, ÔÂ‰Ô‡Á‚‡ Ï‡ÎÍËÚÂ Í˙‚ÓÌÓÒÌË Ò˙‰Ó‚Â ˜ÂÁ
ÔÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÌÓ Ë ‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ, ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂÚÓ Ë ÚÓÌÛÒ‡ Ì‡
‚ÂÌËÚÂ (ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË). ƒËÓÒÏËÌ˙Ú ËÏ‡ ÒËÎÂÌ ÔÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÂÌ
ÂÙÂÍÚ, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ë Ì‡ ÔÓˆÂÒË, ÍÓËÚÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡Ú ‚ÂÌÓÁÌÓÚÓ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ Ë Ì‡Û¯‡‚‡Ú
ÏËÍÓˆËÍÛÎ‡ˆËˇÚ‡. œÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÌÓÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ ÓÚÓÍ‡, ÍÓÂÚÓ Â ÊÂÎ‡ÌÓ
‰ÂÈÒÚ‚ËÂ ÔË ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË, ıÂÏÓÓË‰Ë Ë ‰Û„Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ ‚˙‚ ‚ÂÌÓÁÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡.

¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Ò˙‰˙Ê‡ Ô‡ÚÂÌÚÓ‚‡ÌËˇ ÂÍÒÚ‡ÍÚ , ÍÓÈÚÓ Ò˙‰˙Ê‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ
‚ËÒÓÍÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó ‰ËÓÒÏËÌ, ÌÓ Ë ÏÂÚÓ‰˙Ú Ì‡ ÂÍÒÚ‡ıË‡ÌÂ ÓÒË„Ûˇ‚‡ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡
‰Û„Ë ‡ÍÚË‚ÌË Ò˙ÒÚ‡‚ÍË ÓÚ ‡ÒÚÂÌËÂÚÓ.

÷ÂÌÚÂÎ‡ ‡ÁË‡ÚËÍ‡ ·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡ Á‰‡‚ËÌ‡Ú‡ Ì‡ Ò˙Â‰ËÌËÚÂÎÌ‡Ú‡ Ú˙Í‡Ì, ÔÓ-·˙ÁÓÚÓ Á‡-
‡ÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÌË Ë ˆˇÎÓÒÚÌÓÚÓ Á‰‡‚Â Ì‡ Í˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. ¡ËÎÍ‡Ú‡ ÔÓÒÚË„‡ ÚÓÁË ÂÙÂÍÚ,
Í‡ÚÓ ‚ÎËˇÂ Ì‡ ÔÓˆÂÒËÚÂ, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ‡ÁÛ¯‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ÂÌËÚÂ, ÌÓ Ë ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ ÂÏÓ‰ÂÎË-
‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÚÂÌËÚÂ ËÏ. ƒÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓ, ˆÂÌÚÂÎ‡Ú‡ ÒÚËÏÛÎË‡ ÔÓËÁ‚Ó‰Ò‚ÓÚÓ Ì‡ ÍÓÎ‡„ÂÌ Ë
‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡, ÍÓÂÚÓ ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ Á‡‡ÒÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÌË. ¡ËÎÍ‡Ú‡ ·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡
ˆˇÎÓÒÚÌ‡Ú‡ Á‰‡‚ËÌ‡ Ì‡ ‚ÂÌËÚÂ, Í˙‚ÓÌÓÒÌËÚÂ Ò˙‰Ó‚Â Ë Í˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡.

¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Ò˙‰˙Ê‡ ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ ÂÍÒÚ‡ÍÚ ÓÚ ˆÂÌÚÂÎ‡, ÍÓÈÚÓ Â ÒÚ‡Ì‰‡ÚËÁË‡Ì ÔÓ
‡ÍÚË‚ÌËÚÂ ‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ‡ÁË‡ÚËÍÓÁË‰Ë. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ÒÂ ËÁÏÂ‚‡ ˜ÂÁ
ÔÂˆËÁÂÌ ‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÂÌ ÏÂÚÓ‰, Á‡ ‰‡ ÒÂ „‡‡ÌÚË‡ ÚˇıÌÓÚÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Ë ÔÓÎÓ-
ÊËÚÂÎÌÓÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ì‡ ÂÍÒÚ‡ÍÚ‡.

¡ÓÏÂÎ‡ËÌ˙Ú ÒÔÓÏ‡„‡ ÂÌÁËÏÌ‡Ú‡ ÙÛÌÍˆËˇ, ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÚÔ‡‰ÌËÚÂ ÔÓ‰ÛÍÚË Ë Â
ËÁ‚ÂÒÚÂÌ Ò ‰Û„Ë Ò‚ÓË Ò‚ÓÈÒÚ‚‡: ÔÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÌÓ, ‡ÌÚËÚÓÏ·ÓÚË˜ÌÓ, ÙË·ËÌÓÎËÚË˜ÌÓ
(ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ ÚÂ˜ËÏÓÒÚÚ‡ Ì‡ Í˙‚Ú‡). –Â‰Ëˆ‡ ÔÓÛ˜‚‡ÌËˇ ‰ÓÍ‡Á‚‡Ú ÍÓÏÔÎÂÍÒÌÓÚÓ ÔÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡-
ÎËÚÂÎÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ì‡ ·ÓÏÂÎ‡ËÌ‡, ÍÓÈÚÓ ‚ÎËˇÂ Ì‡ ‡ÁÎË˜ÌË Ù‡ÍÚÓË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÚÓÁË ÔÓˆÂÒ.

√ÓÁ‰Ó‚ÓÚÓ ÒÂÏÂ Â ÏÓ˘ÂÌ Ì‡ÚÛ‡ÎÂÌ ‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚ, ÍÓÈÚÓ ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ ÌÓÏ‡ÎÌ‡Ú‡
ˆËÍÛÎ‡ˆËˇ Ì‡ Í˙‚Ú‡ Í˙Ï Ï‡ÎÍËÚÂ ÔÂËÙÂÌË Í˙‚ÓÌÓÒÌË Ò˙‰Ó‚Â. ¿ÍÚË‚ÌËÚÂ ‚Â˘ÂÒÚ‚‡
(ÔÓ‡ÌÚÓˆË‡ÌË‰ËÌË) ÒÂ ‡Á„‡Ê‰‡Ú ‚Â‰Ì‡„‡ Ë ÔÓÔ‡‰‡Ú ‚ Í˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ÍÓˇÚÓ
„Ë ‡ÁÌ‡Òˇ ‰Ó ‚ÒˇÍ‡ ÍÎÂÚÍ‡. œÓ ÚÓÁË Ì‡˜ËÌ „ÓÁ‰Ó‚ÓÚÓ ÒÂÏÂ ·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡: ÂÎ‡ÒÚË˜-
ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Í˙‚ÓÌÓÒÌËÚÂ Ò˙‰Ó‚Â Ë ÔÓıÓ‰ËÏÓÒÚÚ‡ ËÏ, Á‡Á‰‡‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÚÂÌËÚÂ Ì‡
Ò˙‰Ó‚ÂÚÂ, ÔÓÌËÊ‡‚‡ ËÒÍ‡ ÓÚ Ó·‡ÁÛ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË Ë ÒÔÛÍ‡ÌË Í‡ÔËÎˇË.

¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Ò˙‰˙Ê‡ ÂÍÒÚ‡ÍÚ ÓÚ „ÓÁ‰Ó‚Ó ÒÂÏÂ Ò ‚ËÒÓÍ‡ ÍÓÌˆÂÌÚ‡ˆËˇ Ì‡ ‡ÍÚË‚ÌËÚÂ
‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ÔÓ‡ÌÚÓˆË‡ÌË‰ËÌË - 95%.

¿ÍÚË‚ÌËÚÂ Ò˙ÒÚ‡‚ÍË ‚˙‚ ¬ÂÌ‡ÍÒËÌ Ò‡ ÔÓÛ˜‚‡ÌË ÛÒÔÂ¯ÌÓ Á‡ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‚˙ÁÔ‡-
ÎÂÌËÂÚÓ Ë ÓÚÓÍ‡, ÓÒÓ·ÂÌÓ ‚‡ÊÌÓ ÔË Ò˙ÒÚÓˇÌËˇ Í‡ÚÓ ıÂÏÓÓË‰Ë, ‚ÂÌÓÁÌ‡ ÌÂ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓÒÚ
Ë ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË.

Venaxin - „ËÊ‡ Á‡ ‚ÂÌËÚÂ Ë Í‡ÔËÎˇËÚÂ! ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ
Ì‡ https://botanic.cc/products/venaxin/.

√–»Δ¿ «¿ ¬≈Õ»“≈ »  ¿œ»Àfl–»“≈

17-годишният Йосиф Мила-
динов записа изумителен успех
за българското плуване, след
като стана европейски вице-
шампион в Будапеща. Това е
първият ни медал на континен-
тално първенство при мъжете
на 50-метров басейн.

ИСТОРИЧЕСКО:

Миладинов
взе евромедал

Третата българска ракета Адриан Андреев (№365) загуби финала
на тенис турнира в Пенсакола, Флорида, с награден фонд $25 000.
След 2:55 ч. той отстъпи със 7:6 (4), 3:6, 2:6 на Николас Кикер (Арж,
№642), достигал до №78 в световната ранглиста преди 4 години.

Преди финала 20-годишният българин записа 4 победи без загу-
бен сет. Той заработи 12 т. за световната ранглиста, които му гаран-
тират ново рекордно класиране след седмица, тъй като резултатите
от такива турнири се отбелязват 7 дни по-късно.

Елица Костова (№231), която имаше най-
голям късмет от нашите при жребия за квали-
фикациите на “Ролан Гарос”, очаквано спечели
с лекота срещу участващата с “уайлд кард” 18-
годишна Салма Джубри (Фр, №546) само за 78
мин. с 6:2, 6:3.

Изабелла Шиникова (№217) срещна снощи
друга французойка с покана от организаторите

Среброто му е първо отличие
за мъжете ни в плуването

Миладинов заслужи отличи-
ето със слизане под гросмай-
сторската норма от 51 секун-
ди, финиширайки на 100 м
бътерфлай за 50,93 сек. в
първия си мъжки финал на го-
лям форум. Времето на плов-
дивчанина, който живее в

Швейцария, е нов национален
рекорд. Предишният му е 51,08
сек., постигнат на държавния
шампионат в София на 19 де-
кември 2020 г.

Миладинов остъпи в битка-
та за медалите само на феноме-
налния Крищоф Милак (Унг),
който с 50,18 сек. записа нов
рекорд на еврошампионатите.
С 50,99 сек. Джеймс Гай (Вбр)
защити третото си място от
Глазгоу 2018. Миладинов е ев-
ропейски вицешампион в дис-
циплината и за юноши от Ка-
зан през 2019 г., а същата годи-

на стана и бронзов медалист на
50 м бътерфлай на световното
пак за юноши в Будапеща.

Единствено жени досега са
печелили общо 10 медала за
България на еврошампионати
на 50-метров басейн.

С финала и четвъртото мяс-
то на Антъни Иванов на 200 м
бътерфлай, записал полуфинал
на 100 м бътерфлай с норматив
за Токио, квотите и полуфина-
лите на Любомир Епитропов и
Диана Петкова, това е най-ус-
пешното представяне на родно-
то плуване на европейско

първенство от 1991 г. Тогава
Таня Богомилова взе два брон-
за, а Денислав Калчев бе фина-
лист.

Към постиженията трябва да
се добави и смесената ни щафе-
та на 4 по 100 м, която подобри
националния рекорд и завърши
на 15-о място от 20 стартирали.
Нашите бяха в състав Калоян
Левтеров, Любомир Епитропов,
Йосиф Миладинов и Антъни
Иванов, и финишираха за
3:37,48 мин. И четиримата имат
покрити олимпийски квоти, а
Иванов е с две.

Костова бие на „Ролан Гарос”
- 19-годишната Карол Моне (№380). Новата ни
първа ракета Виктория Томова (№108), излиза
днес срещу Наталия Вихлянцева (Рус, №163).
Цветана Пиронкова (№116) е под №10 в квалифи-
кациите и започва днес срещу Каролин Долхайд
(САЩ, №164). Снощи Димитър Кузманов (№241)
дебютира в пресявките на турнир от Големия
шлем срещу Уго Делиен (Бол, №121).

Андреев загуби финал в САЩ


